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Блокирането на актуали-
зацията на държавния бюд-
жет е безотговорно, заяви
Корнелия Нинова след като
ГЕРБ, ДПС, ИТН и “Възраж-
дане” отхвърлиха предложе-
нието на БСП да се гласуват
в един ден актуализациите и

на трите бюджета. Нинова е
категорична, че заради заба-
вянето от 1 юли може да не
се увеличат пенсиите, да няма
данъчни облекчения за семей-
ствата, а земеделците да ос-
танат без подкрепа.

Не е възможно да се гла-

суват социалните мерки, без
да се подкрепи държавният
бюджет, поясни Нинова. Тя
призова депутатите да успо-
коят емоциите си и да дадат
“зелена улица” на финансо-
вия план, за да осигурят ста-
билността на страната. Ни-
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България остава на опашката по конкурентоспособност в Евро-
па. Тя заема 53-то място от общо 64 държави, проучвани от швей-
царския институт за развитие на управлението.
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Áëîêèðàíåòî íà
áþäæåòà å áåçîòãîâîðíî
Ако парламентът забави процедурата, може да не се повишат
пенсиите от 1 юли и да се блокират социалните плащания,
предупреди лидерът на БСП
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нова обяви, че МС е отпус-
нал над 534 000 лв. за 838
семействата с деца без място
в детските градини и 15 млн.
лв. за строителство и ремонт
на спортни площадки в учи-
лищата.

ерия процедурни хватки от опо-
зицията, с любезното съдействие на
депутатите от ИТН, изместиха
обсъжданията по актуализацията на
бюджета в пленарна зала за късни-
те следобедни часове вчера. Депу-
татите утрепаха часове, първо, за
да вкарват и изкарват темата “Ма-
кедония” в дневния ред, после за-
криваха и откриваха заседанието по
изслушването на външния ми-
нистър Теодора Генчовска. Сред
тропане по банките, координирани
скандирания “Оставка” и патетич-
ни твърдения за “национално пре-
дателство” ДПС ту излизаха от
зала, ту влизаха и скачаха по три-
буните срещу кабинета, заедно с
ГЕРБ и депутати от ИТН, с надеж-
дата да предизвикат правителстве-
на криза, оставка на правителство-
то и предсрочни избори. Едничката
цел, която ги обединява. Накрая
мнозинството удължи работното
си време така, че да може по нощи-
те да приемат все пак поне малките
бюджети. Та да не излязат съвсем
маскари пред избирателите си.

Интересното е синхронното
действие на опозицията с депутати
от ИТН в опита им за дискредита-
ция на премиера и правителството.
Преди две седмици Кирил Петков
изчете на пресконференция четири-
те основни пункта от официалната
ни позиция по членството на РСМ
в ЕС. Оттогава нищо не се е проме-
нило, но паметните записки от сре-
щите с висши чиновници от Брюк-
сел бяха използвани като повод за
парламентарните циркове в зала.
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Нора СТОИЧКОВА
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След осемнайсетгодишно прекъсване бе открита къщата-музей на големия български поет
Христо Смирненски. В обновения дом на поета в София посетителите ще се потопят в автентичната
атмосфера, в която от 1916 до 1923 г. е живяло семейство Измирлиеви, бежанци от Кукуш

СНИМКА ЕТЮД-И-ТЕ НА СОФИЯ

¬  ¿ƒ⁄–

КОРНЕЛИЯ НИНОВА:



БЪЛГАРИЯ
ЧЕТВЪРТЪК

16 ЮНИ2
2022

В скандали, хаос, безкрайни спорове
и обвинения за национално предателство
затъна парламентът при изслушването на
външния министър в оставка Теодора
Генчовска. То беше по искане на ИТН,
след като партията на Слави Трифонов
излезе от управляващата коалиция. Един
от мотивите за това беше, че правителст-
вото води двойна политика към РС Маке-
дония.

Генчовска внесe два документа с гриф
“Секретно” в деловодството на НС. Еди-
ният е паметна записка на зам.-министъ-
ра на външните работи Васил Георгиев
по повод разговор между Кирил Петков
и еврокомисаря Оливер Вархеи, който
съдържа 8 точки. Другият бил тайна бе-
лежка от шефката на кабинета на Петков
Лена Бориславова с нови условия за ве-
тото. Депутатите решиха първо заседа-
нието да е закрито, но след 15 минути
камерите в залата бяха включени и деба-
тите станаха публични. Това предзвика

СНИМКА БТА

Обща изложба на Музейния комплекс в Банско и на Регионалния исторически
музей в Перник представя “Епохата на Паисий”. Сред експонатите са
единственият съхранен бански препис на “История славянобългарска” от 1882 г.

Ñêàíäàëè, õàîñ è ñïîðîâå
â ÍÑ çàðàäè ÐÑ Ìàêåäîíèÿ
Всяко предложение за РС Македония ще се решава
от депутатите, заяви премиерът Кирил Петков

Юлия КУЛИНСКА

крясъци и тропане от страна на опозици-
ята. От ГЕРБ дори поискаха оставката на
парламентарния шеф Никола Минчев с
аргумента, че нарушавал правилника и
Конституцията.

По време на изложението си Генчов-
ска прескачаше пасажите, в които трябва
да цитира секретни документи. Тя обяс-
ни, че още на заседание на Консултатив-
ния съвет по национална сигурност при
президента Румен Радев МВнР е преду-
предило за бъдещите действия на РС
Македония. Според нея имало външен
натиск за падане на ветото, заобикаляне
на МнВР в преговорите и опити те да се
контролират чрез ускоряване или забавя-
не във времето от страна на западната ни
съседка. По думите на Генчовска преми-
ерът Кирил Петков бил поел ангажимент
пред еврокомисаря Оливер Вархей до
края на френското председателство да сва-
ли ветото за започване на преговори на
РС Македония за ЕС. Министърката в
оставка дори обвини външнополитически
съветник на Петков, че предложил промя-
на в българската позиция. Генчовска не
каза името му, но от ИТН твърдят, че това

е Весела Чернева, и я нарекоха “прокси-
то”. В документа не фигурирала досегаш-
ната позиция на България за македонския
език, както и липсвали предпоставки за
гаранции от страна на ЕС, че договорът за
добросъседство ще бъде спазван.

По време на изслушването Генчовска
отговаряше избирателно на въпросите,
като избегна конкретни питания на Хри-
сто Иванов от ДБ, който я попита до
каква степен е координирала действията
си с лидера на ИТН. Шефът на ПГ на ПП
Андрей Гюров от “Продължаваме про-
мяната” се възмути, че се реализира “ев-
тин сценарий със салфетки”, и поиска
всички бележки да се декласифицират и
да станат публични.

Бяхте употребена като външен ми-
нистър, но пострада и българската
външна политика и дипломация, репли-
кира Настимир Ананиев от ПП. Той
нарече изслушването “измислена поста-
новка”. Зам.-председателят на НС и на
БСП Кристиан Вигенин попита Генчов-
ска защо не е информирала ДАНС за
“паметните бележки”, и настоя те да ста-
нат публични.

По-късно Министерският съвет реши
по настояване на премиера всяко пред-
ложение от страна на френското предсе-
дателство на ЕС, от държава членка или
от ЕК, свързано с одобряване на начало
на преговорите за членство на РС Маке-
дония и Албания в ЕС, което се отклоня-
ва от рамковата позиция на МС от 2019
г., да се изпраща незабавно на комисията
по външна политика на парламента. Няма
да се дава съгласие за нищо, докато върви
обсъждане в НС, и ще се дава отрицате-
лен отговор при несъгласие.

Темата за Северна Македония се из-
ползва за отвличане на вниманието, за-
яви Петков след заседанието на МС. Той
обяви, че 2,5 млрд. лева са искани за
незаконни строежи, като те е трябвало
да бъдат платени през увеличението на
бюджета, поискано от МРРБ. Нарушени-
ята са открити от междуведомствена
комисия на Министерството на финан-
сите и МРРБ. Петков призова хората да
не се поддават на опитите да се отвлича
вниманието от важните теми. Борбата с
мафията продължава и не се хващайте на
капаните, подчерта той.

Съветът за електронни медии
допусна всички осем кандидати
за генерален директор на Българ-
ската национална телевизия до
следващия етап на конкурса.

Председателят на техничес-
ката комисия по проверка на
документите Симона Велева за-

ÑÅÌ äîïóñíà äî êîíêóðñ âñè÷êè
8 êàíäèäàòè çà øåô íà ÁÍÒ

яви, че двама от кандидатите -
телевизионният водещ Сашо
Диков и доцент Светлана Божи-
лова от Факултета по журнали-
стика в Софийския университет,
в чиито документи бяха устано-
вени пропуски, са ги отстрани-
ли в срок.

До 23 юни Съветът за елек-
тронни медии ще оповести кан-
дидатите, които са допуснати до
изслушване. Изслушванията ще
се проведат на 27 и 28 юни по
реда на подаване на концепции-
те, а самият избор ще бъде на
29 юни.

От 1 юли всички пенсии за
осигурителен стаж и възраст,
отпуснати до 31 декември 2021
г., да се осъвременяват с 10%
плюс 60 лв. т.нар. КОВИД-до-
бавка. Социалната пенсия и
свързаните с нея се увеличава и
става 247 лв. (с включените 60
лв.). Минималната пенсия от
трудова дейност ще стане 467
лв. Максималната пенсия ще
стане 2 хил. лв., като се пре-
движда от 1 октомври да стане
3400 лв. 60-те лева КОВИД-
добавка към пенсията си ще
получава и всеки, който се пен-
сионира след 1 юли т.г. Това е
предвидено в изменението на
Закона за бюджета на ДОО,
което Народното събрание гла-
сува на първо четене.

В момента около половината
пенсионери (над 1 млн. души)
получават минимална пенсия,
след 1 юли ще бъдат около 948
хил., а от октомври близо 864
хил. пенсионери ще вземат ми-
нимална пенсия. След увеличе-
нието на тавана на пенсиите
ограничението ще засегне 14 400
души, а в момента са 33 200.

Макар че по времето на уп-
равлението на ГЕРБ КОВИД-
добавките бяха вкарани в пенси-
ите, на вчерашния дебат именно
от ГЕРБ критикуваха управлява-
щите, че смесвали пенсионната
система със системата на соци-
ално подпомагане. Именно при
управлението си ГЕРБ, загриже-

ни за бюджетния дефицит, за-
държаха пенсиите на ниски нива.

От повишената събираемост,
спрените кражби, от празните
чекмеджета са осигурени 1,386
млрд. лв. за увеличението на
пенсиите, заяви председателят
на ПГ на “БСП за България”
Георги Свиленски в отговор на
“притесненията” на ГЕРБ за
бюджетния баланс в ДОО.

У нас пенсиите са 10,4% от
БВП, докато средно в Европа са
12,7%, подчерта от парламентар-
ната трибуна министърът на
финансите Асен Василев. Той бе
категоричен, че има средства за
предстоящото увеличение и няма
риск за устойчивостта на финан-
сите. Пенсионната система е ув-
редена от политически, а не от
експертни решения, заяви ми-
нистърът на труда и социалната
политика Георги Гьоков. Според
него повечето депутати искат да
подкрепят тези промени, но за-
ради партийната си принадлеж-
ност няма да го сторят. С огор-
чение Гьоков отбеляза, че е чул
само критики, но никакви пред-
ложения по проекта. Той призо-
ва народните представители да
подкрепят промените и припом-
ни, че в противен случай от 1
юли пенсионерите няма да полу-
чават КОВИД-добавките, а осъ-
временяването на отпуснатите до
31 декември 2021 г. пенсии ще
бъде само с 6,1%.

Със 141 гласа “за”, 1 “про-
тив” (от ГЕРБ-СДС) и 83
“въздържал се” (56 от ГЕРБ-
СДС и 27 от ДПС) бюджетът
бе приет.

Õîðàòà ñ ìèíèìàëíà ïåíñèÿ
ùå íàìàëåÿò îò íàä
1 ìèëèîí äî 864 õèëÿäè
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Шефът на ПГ на ПП
Андрей Гюров

който поиска удължаване
на работното време на НС
до приемането на трите
бюджета. Според Нинова
решението на мнозинст-
вото това да не се случи е
изключително безотговор-
но, тъй като забавянето
може да доведе до това от
1 юли да не се увеличат
пенсиите, младите семей-
ства да не получат
данъчни облекчения, земе-
делските производители
да не получат подкрепа.

Не вярвайте, че може
да се гласуват социалните
мерки и да не се гласува
големият държавен бюд-
жет, поясни Нинова. Тя

Áëîêèðàíåòî íà àêòóàëèçàöèÿòà
íà áþäæåòà å áåçîòãîâîðíî
БСП застава единна пред предизвикателствата на управлението,
категорични са депутатите и министрите от партията

площадки в училищата”,
изреди Нинова.

По-рано след съвмест-
но заседание парламен-
тарната група и минист-
рите от квотата на “БСП
за България” излязоха с
позиция, че в тези трудни
времена левицата застава
единна пред предизвика-
телствата на управление-
то. “Задачите са много, но
за БСП на първо място
остава приемането на ак-
туализацията на бюдже-
та, защото само така мо-
жем да се погрижим за
пенсионерите и младите
семейства и да стимули-
раме икономиката. Това

са наши предложения,
наша кауза и борба и сме
решени да ги доведем до
край”, написа след среща-
та Корнелия Нинова в со-
циалната мрежа.

От ГЕРБ пък внесоха
вчера в деловодството на
НС искане на вот на недо-
верие към правителството
заради несправянето в
сферата на публичните фи-
нанси и икономиката.
След консултации стана
ясно, че ще получат под-
крепата на ДПС и
“Възраждане”.

По-късно в НС дойде
премиерът Кирил Петков,
който отказа коментар, но

заяви, че не се страхува
от искането на оставка.
Според председателя на
ПГ на ПП Андрей Гюров
е доста безотговорно
създаването на политиче-
ска несигурност точно в
този момент, в който и
пенсионерите, и младите

семейства, и бизнесът
очакват помощи във вре-
ме на ценова криза. “Има-
ме Плана за възстановява-
не и устойчивост, който
изключително зависи от
това НС в следващите
месеци да работи ефектив-
но и интензивно. Мисля,

Най-важният въпрос и
задача номер едно е при-
емането на актуализация-
та на държавния бюджет
и на бюджетите на НЗОК
и ДОО, заяви вицепреми-
ерът и министър на ико-
номиката и индустрията и
лидер на БСП Корнелия
Нинова след заседание на
правителството. Тя при-
помни, че вчера ГЕРБ,
ДПС, ИТН и “Възражда-
не” отхвърлиха предложе-
нието на БСП да се гласу-
ват и трите бюджета. За
това настоя председателят
на ПГ на “БСП за Бълга-
рия” Георги Свиленски,

обясни, че да се гласуват
само разходите за пенсии
означава, че няма откъде
да дойдат разходите. Ни-
нова призова депутатите
да успокоят емоциите си
и да гласуват бюджета, за
да осигурят стабилността
на страната.

“В МС дадохме добър
пример за това как се ра-
боти в полза на хората.
Гласувахме над 534 000
лв. да отидат при 838 се-
мейства на деца, които ос-
танаха без място в детски-
те градини. Отпуснахме и
15 млн. лв. за строителст-
во и ремонт на спортни

Ирин Арбалов е новият областен ко-
ординатор на Младежкото обединение
в БСП в Стара Загора. Той бе избран
единодушно на събрание на организа-
цията. Арбалов прие поста от досегаш-
ния координатор Владимир Грамовски,
който няма право на следващ мандат
съгласно правилата.

“За мен БСП е партията, която оси-
гурява баланс и стабилност в управле-
нието на държавата днес. Ще работя за
младите в цялата страна, за да им дока-
жа, че все още има хора, които мислят
как да направят живота по-добър и да
имат възможност за професионално раз-
витие в родината”, заяви след избора
Арбалов. Той е на 31 години и учи аг-
рарно инженерство в Тракийския уни-
верситет. Занимава се с частен бизнес и
логистика, семеен, с едно дете.

Лидерът на столичните социалисти

Èðèí Àðáàëîâ å íîâèÿò
îáëàñòåí êîîðäèíàòîð
íà ÌÎ â ÁÑÏ â Ñòàðà Çàãîðà

Иван Таков и председателят на МО Габ-
риел Вълков връчиха членските карти на
5 нови членове на партията в “Лозенец”
на събрание на социалистите. Те прове-
доха дискусия по актуални политически
теми като обстановката в парламента
след последните събития и как това се
отразява на столицата.

“Младежите са готови за активна
работа по места по време на местните
избори. Ще работим активно за популя-
ризирането на различни политики и създа-
ването на локални инициативи, чрез кои-
то да се решават проблемите на младите
хора в България”, заяви Вълков.

Общинският съветник от БСП Нико-
лай Велчев заяви, че с колегите си от
групата на социалистите в СОС са гото-
ви да работят с младите хора за създава-
нето и реализирането на младежки поли-
тики на територията на столицата.

СНИМКА БТА

Забавянето на актуализацията на бюджета ще попречи на увеличението
на пенсиите, младите семейства няма да получат данъчни облекчения, а земеделските
производители - подкрепа, заяви след заседанието на МС Корнелия НиноваКОРНЕЛИЯ НИНОВА:

Õîðàòà äà ïëàòÿò
78 ñòîòèíêè è äà ñè
ãëåäàò òåçè åâòèíè
ñöåíàðèè è ñöåíè,
êîèòî ñå âèõðÿò â ÍÑ

че в парламента има до-
статъчно хора, които мо-
гат да поставят интереси-
те на държавата над свои-
те лични интереси, така че
в крайна сметка да
продължим да работим”,
заяви той пред журналис-
ти в парламента.
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Ñòîëè÷íà çàáàâà÷êà
â ðåìîíò ïðîòå÷å
Въпреки течащия покрив строителят продължава да работи
в наводнени помещения, алармираха общински съветници от БСП

Предложението бащите на деца до 8 г.
да ползват платен отпуск подобрява
възможностите за съвместяване на трудо-
вите и семейните задължения. Това става
ясно от становище на омбудсмана Диана
Ковачева, изпратено до председателя на
Народното събрание и Комисията по
труда и социалната и демографската по-
литика. Въпреки това омбудсманът смята,

Îòïóñêúò çà áàùèòå âñå îùå å îãðàíè÷åí, ñìÿòà îìáóäñìàíúò
че това право е ограничено, тъй като е
поставено в зависимост от други отпуски,
които са прехвърлени на бащата от май-
ката на детето. Тя е категорична, че тези
ограничения противоречат на европейска-
та Директива за подобряване на възмож-
ностите за съвместяване на трудовите и
семейните задължения, чиято идея е да се
повиши заетостта на майките чрез по-ак-

тивно ангажиране на бащите в отглежда-
нето на децата. “В случай, че изискването
остане, смятам, че следва в преходна раз-
поредба на Кодекса на труда да бъде рег-
ламентирано как ще се ползва това право
на отпуск при заварените случаи. От така
предложените текстове не става ясно как
родителите на деца под 8-годишна възраст,
които са се възползвали от възможността

за прехвърляне на цитираните отпуски,
преди влизането в сила на новата разпо-
редба, ще могат да ползват отпуск по чл.
164в от КТ”, посочва омбудсманът. Ако
въпросът за ползване на новия отпуск от
заварените случаи не бъде решен по спра-
ведлив начин, КТ ще доведе до нарушение
на Закона за защита от дискриминация,
прогнозира Ковачева.

Деси ВЕЛЕВА

Скандални гледки от ре-
монтираща се сграда на дет-
ска градина в София показаха

столични общински съветни-
ци от БСП при посещение по
време на проливен дъжд пре-
ди ден. Лидерът на столични-
те социалисти и председател
на групата на партията в СОС
Иван Таков и колегите му

Иван Пешев и Альоша Даков
завариха истински потоп в
сградата на 177 Детска гради-
на “Лютиче” в кв. “Сухата
река”, район “Подуяне”.

От покрива се е изляло
огромно количество вода
върху струпаното вътрешно
оборудване на детското заве-
дение, което вече няма да
може да се използва и това ще
доведе до нови разходи за
районната администрация. В
същото време работниците са
продължавали с работата по
облицовка и на вътрешните
стени въпреки неподходящи-
те условия.

“Ремонтът е напълно ком-
прометиран, помещенията са
наводнени, а строителите ле-
пят изолация”, разказа възму-
тен Иван Таков. Още миналия
месец той и колегите му са
установили, че има сериозни
проблеми с реконструкцията.
Тогава покривът на страта
сграда е поддал и започнал да
тече. Строителят и кметът на
района Ева Митова са увери-
ли социалистите, че ремонтна-
та дейност ще приключи в срок
и качествено. Събетниците
обаче получили нов сигнал, че
на място продължава да тече,
че покривът не е затворен и
имуществото е съсипано.
“Всички настилки, паркети,
оборудване са унищожени”,
допълни общинският съветник.

Той недоумява и защо след
изрична заповед на Митова да
се спре работата по вътреш-
ните помещения, докато не се
оправи покривът, това не е
изпълнено. Съветниците са
категорични, че цялата дей-
ност отвътре трябва да се
изпълни наново. “Вероятно се
гони крайният срок, който е
до края на годината. Но да не
забравяме, че се изразходват
публични средства. Трябва да
има по-сериозен контрол от
Столичната община, от район-
ния кмет и от самия изпълни-
тел”, категоричен е Иван Та-
ков. Той обеща да следи вни-
мателно да не се дават
допълнително средства за про-
пуски, които са по вина на
строителя. Още пари обаче ще
са нужни за съсипаното обо-
рудване и те ще трябва да се
осигурят от общината.

По сградата са правени
частични ремонти, но през
2020 г. е пусната обществена
поръчка за основен ремонт и

строеж на ново крило за ня-
колко групи. Избрана е фир-
мата “Никмар кънстракшън”,
показа проверка на ДУМА.
Срокът за изпълнението на
строително-монтажните рабо-
ти е бил 650 календарни дни,
считано от 26 февруари 2021
г. През юли миналата година
обаче при строително-мон-

тажни работи се е появил де-
фект на стоманобетонов по-
кривен панел на сградата. Ра-
ботата е спряна и е възложе-
но обследване на покривната
конструкция от Университе-
та по архитектура, строител-
ство и геодезия. На база на
изготвеното становище са на-
белязани мерки за укрепване
и усилване на покрива.

Фирмата “Никмар” е из-
брана измежду пет фирми за
изпълнител, като нейната цена
е била най-ниска - 2,9 млн.
лева без ДДС. През юни ми-
налата година се сключва
анекс за още 28 000 лева. През
май тази година втори анекс
предвижда фирмата да получи
допълнителни 468 000 лева.
Така общата стойност на ре-
монта става над 4,1 млн. лева
с ДДС.

Коментар на стр. 9

През последните 5 години Столичната община не е
похарчила нито лев за отчуждаване на терени за
озеленяване и за детски градини. Това стана ясно
от отговор на кмета на София Йорданка Фандъко-
ва на питане от общинските съветници от група-
та на БСП Диана Тонова и Иван Виделов.
“За пореден път стана ясно, че приоритетите на
общината са само на хартия, а в действителност
се реализират само проекти, от които може да
се присвояват средства”, коментира Диана Тоно-
ва. Тя припомня, че всяка година с колегите си
алармира, че се заделят пренебрежително малко
средства за отчуждителни мероприятия. При
бюджет от 1,8-1,9 милиарда лева общината отде-
ля средно по 8-9 милиона лева за тази дейност, от
които нито един лев за терени за озеленяване и за
социална инфраструктура.
Диана Тонова припомни, че при предишно нейно
питане е станало ясно, че за 2020 и 2021 г.
строежите на нови сгради за детски градини са
финансирани само с държавни пари. Столичната
община строи детски градини бавно, скъпо и с
чужди пари, заяви Тонова.

Ñîôèÿ íå îò÷óæäàâà
òåðåíè çà äåòñêè ãðàäèíè

Държавата ще плати 534 096 лв. на семейства, за чиито
деца не е осигурено място в детска градина. От тях 531 150
лв. ще бъдат преведени на Столичната община, а 2946  лв. -
на Пловдив.

С това решение на правителството се компенсират раз-
ходи за отглеждане и обучение на децата през март и април
2022 г. В началото на годината в столицата право на такова
обезщетение са имали родителите на 820 деца, като за месе-
ците март и април броят им е увеличен на 833. В Пловдив
ще се платят компенсации за пет деца.

Законът за предучилищно и училищно образование поз-
волява финансова помощ за деца от тригодишна възраст до
постъпването им в първи клас, които не са приети в детска
градина поради липса на места.

На този фон и следващата учебна година за над 10 000
деца в София продължава да няма места в детските ясли и
градини. За най-малките обаче не се полагат компенсации.

Îùå ïîëîâèí ìèëèîí
ëåâà çà êîìïåíñàöèè
çà íåïðèåòè äåöà
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Бюджетът не бива да по-
ема “значителни допълнител-
ни постоянни разходи”, сре-
щу които не стоят постоянни
приходи, за да овладее инфла-
цията. В противен случай ри-
сковете са два - инфлационна
спирала и вдигане на данъци
(или рязане на разходи, което
е по-слабо вероятно). Това
предупреждение отправи уп-
равителят на Българската на-
родна банка Димитър Радев.

По думите на Радев вече
има ясни анонси за три неща,
които ще се случат през тре-

В Европейската коми-
сия се работи за общо за-
купуване на около 10 млрд.
куб. м природен газ за нуж-
дите на няколко държави,
сред които и България.
Това обяви вицепремиерът
и министър на финансите
Асен Василев след среща с
германския си колега Кри-
стиан Линднер в София. Ва-
силев не уточни откъде ще
бъде закупено синьото го-
риво, как ще бъде доставе-
но и разпределено. “Вече
са направени всичките об-
следвания на инфраструк-
турата и в момента се ра-
боти по общ договор меж-
ду Гърция, България, Румъ-
ния и потенциално Украй-

Водата в редица градове на
страната може да поскъпне с
30-40% от началото на следва-
щия месец, предвиждат пред-
варителните разчети на ВиК
дружествата, които са
обсъждани в КЕВР.

Предвиденото увеличение
в бизнес плана на “ВиК-Вар-
на” ООД за 2022 г. е с 40%
повече спрямо цената за 2021
г. - от 3,251 лв. с ДДС на
4,548 лв. с ДДС. През 2026 г.
цената на ВиК услугата във
Варна се предвижда да скочи
с 66% спрямо тази за 2021 г.
- от 3,251 лв. с ДДС на 5,398
лв. с ДДС.

33% пък е предвиденото по-
вишение за тази година на це-
ната на ВиК АД, гр. Ловеч
спрямо тази за 2021 г. - от
3,152 лв. с ДДС на 4,204 лв. с
ДДС, като през 2026 г. цената

дава единствено в категория развле-
чения и култура.

От храните най-много са
поскъпнали картофите - с 14%. След
това е хлябът - с 9,4%, прясна и ох-
ладена риба - с 8,2%. Цената на кисе-
лото мляко се е вдигнала с 2,3%, си-
ренето - с 2,9%, кашкавала - с 4%,
яйцата - с 2,7 на сто. Маслото е
поскъпнало с 2,4%, а олиото - с 2,2%.

За сметка на това краставиците
са поевтинели с цели 25,5%, домати-
те - с 9,7%, чушките - с 18,8%. Спо-

ред анализатори увеличението на це-
ната на хляба може да се свърже пре-
димно с очакванията от 1 юли да бъде
премахнат ДДС за него.

От данните на НСИ се вижда, че
на практика се сбъдват прогнозите,
според които производители и
търговци ще надуят цената преди
влизане в сила на данъчната промя-
на, за да извлекат по-голяма печал-
ба, а антикризисната мярка почти
няма да се усети в джоба на хората
с по-ниски доходи. Само през май

обаче поскъпването на стоките и
услугите от потребителската кошни-
ца на българина се забавя в сравне-
ние с предните два месеца. Напри-
мер през март и април месечната ин-
флация е съответно 2,2 и 2,5%, до-
като майската е двойно по-ниска -
1,2%. Очакванията на финансовия
министър Асен Василев са нивото
на инфлация през летните месеци да
се забави. Последната прогноза на
МФ е за средногодишно ниво от
11,9% за 2022 г.

Ãîäèøíàòà èíôëàöèÿ
äîáëèæè 16%
Статистиката отчита рекордно
поскъпване на живота от 24 г. насам

Годишната инфлация през май е
достигнала 15,6%,  а само за месеца
цените са нараснали с 1,2%. От на-
чалото на годината животът е
поскъпнал с 9,1%, съобщи НСИ.
Статистическите данни сочат, че
толкова висока годишна инфлация у
нас не е имало от май 1998 г., кога-
то тя е била 18%. След това започна
да пада и никога през следващите 24
години не е достигала 15,6%.

Само за един месец - от април до
май, хранителни продукти и безал-
кохолни напитки са поскъпнали с
1,8%. Най-голямо увеличение в це-
ните обаче има при транспорта, кой-
то е поскъпнал с 3,2%. Ресторанти-
те и хотелите са вдигнали цените си
с 2%. Стоките за дома - обзавежда-
не, домакински уреди и принадлеж-
ности, вече са с 1,6% по-скъпи. Тол-
кова - с 1,5%, са се увеличи цените
и на комуналните услуги и жилища-
та.  Облеклото и обувките са
поскъпнали с 1,1 на сто.

Според официалните данни на
НСИ поевтиняване с 5,6% се наблю-

тото тримесечие на годината.
Първото е ефективно прекра-
тяване в началото на юли на
нетните покупки на активи от
страна на ЕЦБ.  След това ще
последва увеличение на ре-
ферентните лихви. Третото
нещо, което ще се случи, е
ново увеличение на лихвите
през септември, така че до
края на тримесечието да се
излезе от територията на от-
рицателните лихви. Очевид-
но следващите месеци и поне
година ще бъдем изправени
пред предизвикателството да

се намери много трудният
баланс между мерките за ов-
ладяване на инфлацията и
мерките за предотвратяване
на рецесия, посочи управи-
телят на БНБ.

Запазва се тенденцията за
намаляване на лошите креди-
ти, отчете Димитър Радев. По
думите му развитието на ма-
кроикономическите процеси
и промяната в лихвения цикъл
изискват повишено внимание
по отношение на кредитния
риск, особено в сегмента на
жилищното кредитиране.

Øåôúò íà ÁÍÁ ïðåäóïðåäè
çà îïàñíîñò îò âäèãàíå íà äàíúöè

Димитър Радев

ÅÊ íè ïîìàãà äà êóïèì
10 ìëðä. êóá. ì ãàç

Âîäàòà ìîæå äà  ïîñêúïíå ñ 40%

на ВиК услугата се предвижда
да се повиши с 55% спрямо
2021 г. - от 3,152 лв. с ДДС на
4,891 лв. с ДДС.

 За 2022 г. предвиденото
увеличение на водата в Търго-
вище спрямо цената за мина-
лата година е 38% - от 3,158
лв. с ДДС става на 4,370 лв. с

ДДС, а през 2026 г. цената на
ВиК услугата се предвижда да
нарасне с 59% спрямо 2021
г., т.е. от 3,158 лв. с ДДС на
5,016 лв. с ДДС. Подобни по-
вишения на цените на водата
са планирани за Монтана,
Плевен, Велико Търново, Габ-
рово, Русе и Стара Загора.

на за общо количество над
10 милиарда кубически ме-
тра газ.”, каза Василев

Линднер похвали Бълга-
рия за финансовата стабил-
ност и определи като “впе-
чатляващо” ниското ниво
на държавен дълг, като
според него Германия
“трябва да се учи от бъл-
гарския опит” по този въ-
прос. Германският финан-
сов министър за пореден
път припомни, че подкре-
пата за страната ни за вли-
зане в еврозоната не е по-
литически въпрос, а Бълга-
рия трябва да изпълнява
всички критерии от Мааст-
рихт, включително и за це-
нова стабилност.
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Œ¡fl¬¿ Á‡ œ”¡À»◊≈Õ “⁄–√
Œ¡Ÿ»Õ¿ —¿ƒŒ¬Œ, Ó·Î‡ÒÚ œÎÓ‚‰Ë‚, Ì‡ ÓÒÌÓ‚‡ÌËÂ «‡ÔÓ‚Â‰
π  149/10.06.2022 „. Ì‡ ÍÏÂÚ‡ Ì‡ Ó·˘ËÌ‡Ú‡, ‚ ËÁÔ˙ÎÌÂÌËÂ

Ì‡ –Â¯ÂÌËÂπ378, ‚ÁÂÚÓ Ò œÓÚÓÍÓÎ π33/09.05.2022 „.
Ì‡ Œ·— —‡‰Ó‚Ó,
Œ ¡ fl ¬ fl ¬ ¿

“˙ÊÌ‡ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ˆËˇ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ‚ ÔÛ·ÎË˜ÌÓ ÓÔÓ‚ÂÒÚÂÌ
Ú˙„ Ò ˇ‚ÌÓ Ì‡‰‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÔÓ‰‡Ê·‡ Ì‡ ËÏÓÚ ˜‡ÒÚÌ‡ Ó·˘ËÌÒÍ‡
ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚ, ÔÂ‰ÒÚ‡‚Îˇ‚‡˘ ÔÓÁÂÏÎÂÌ ËÏÓÚ Ò Í‡‰‡ÒÚ‡ÎÂÌ
Ë‰ÂÌÚËÙËÍ‡ÚÓ 48965.8.1 (˜ÂÚËË, ÓÒÂÏ, ‰Â‚ÂÚ, ̄ ÂÒÚ, ÔÂÚ, ÚÓ˜Í‡,
ÓÒÂÏ, ÚÓ˜Í‡, Â‰ÌÓ) Ò ÔÎÓ˘ 11 835 (Â‰ËÌ‡‰ÂÒÂÚ ıËÎˇ‰Ë ÓÒÂÏ-
ÒÚÓÚËÌ ÚË‰ÂÒÂÚ Ë ÔÂÚ) Í‚.Ï ‚ ÏÂÒÚÌÓÒÚÚ‡ ì¿Î˜‡Í‡î ÔÓ Í‡‰‡Ò-
Ú‡ÎÌ‡ Í‡Ú‡ Ë Í‡‰‡ÒÚ‡ÎÌËÚÂ Â„ËÒÚË Ì‡ ÒÂÎÓ ÃÓÏËÌÒÍÓ,
Ó‰Ó·ÂÌË Ò˙Ò «‡ÔÓ‚Â‰ –ƒ-18-345/14.09.2017 „. Ì‡ ËÁÔ˙ÎÌË-
ÚÂÎÌËˇ ‰ËÂÍÚÓ Ì‡ ¿√   Á‡ Ò. ÃÓÏËÌÒÍÓ, Ú‡ÈÌÓ ÔÂ‰Ì‡ÁÌ‡-
˜ÂÌËÂ Ì‡ ÚÂËÚÓËˇÚ‡: ÁÂÏÂ‰ÂÎÒÍ‡, Ì‡˜ËÌ Ì‡ Ú‡ÈÌÓ ÔÓÎÁ‚‡ÌÂ:
ÌË‚‡, Í‡ÚÂ„ÓËˇ Ì‡ ÁÂÏˇÚ‡ ÔË ÌÂÔÓÎË‚ÌË ÛÒÎÓ‚Ëˇ: 3, ÌÓÏÂ
ÔÓ ÔÂ‰ıÓ‰ÂÌ ÔÎ‡Ì: 008001, ÔË „‡ÌËˆË Ì‡ ËÏÓÚ‡: 48965.8.43,
48965.8.37,48965.8.42, Ò Ô˙‚ÓÌ‡˜‡ÎÌ‡ ÔÓ‰‡ÊÌ‡ ˆÂÌ‡ ‚ ‡Á-
ÏÂ Ì‡ 21 340.00 (‰‚‡‰ÂÒÂÚ Ë Â‰Ì‡ ıËÎˇ‰Ë ÚËÒÚ‡ Ë ˜ÂÚËË-
‰ÂÒÂÚ) ÎÂ‚‡.

“˙ÊÌ‡Ú‡ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ˆËˇ ‚ÍÎ˛˜‚‡ ÒÎÂ‰ÌÓÚÓ:
1. Œ·ˇ‚‡;
2. –Â¯ÂÌËÂ π 378, ‚ÁÂÚÓ Ò œÓÚÓÍÓÎ π 33/09.05.2022 „.

Ì‡ Œ·— —‡‰Ó‚Ó;
3. ¿ÍÚ Á‡ ˜‡ÒÚÌ‡ Ó·˘ËÌÒÍ‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚ π 16/21.08.2018

„.;
4. —ÍËˆ‡ Ì‡ ËÏÓÚ‡;
5. œÓÂÍÚ Ì‡ ‰Ó„Ó‚Ó‡ Á‡ ÔÓ‰‡Ê·‡.
ƒÂÔÓÁËÚÌ‡ ‚ÌÓÒÍ‡ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ: ‰ÂÔÓÁËÚÌ‡Ú‡ ‚ÌÓÒÍ‡ Á‡

Û˜‡ÒÚËÂ ‚ Ú˙„‡ ÒÂ ÓÔÂ‰ÂÎˇ ‚ ‡ÁÏÂ Ì‡ 6 402.00 (¯ÂÒÚ
ıËÎˇ‰Ë ˜ÂÚËËÒÚÓÚËÌ Ë ‰‚‡) ÎÂ‚‡ Ë ÒÂ Á‡ÔÎ‡˘‡ ‚  Í‡Ò‡Ú‡ Ì‡
Ó·˘ËÌ‡ —‡‰Ó‚Ó (Í‡Ò‡ Ì‡ Œ·˘ËÌÒÍ‡ ‡‰ÏËÌËÒÚ‡ˆËˇ —‡‰Ó‚Ó, ÂÚ.
3) Ì‡ ‡‰ÂÒ: „. —‡‰Ó‚Ó, Ó·Î‡ÒÚ œÎÓ‚‰Ë‚, ÛÎ. ì»‚‡Ì ¬‡ÁÓ‚î π
2 ËÎË ÔÓ ·‡ÌÍÓ‚‡Ú‡ ÒÏÂÚÍ‡ Ì‡ Œ·˘ËÌ‡ —‡‰Ó‚Ó: IBAN
BG22CECB97903342797200; BIC: CECBBGSF ‚ ì÷ ¡î ¿ƒ, ÍÎÓÌ
œÎÓ‚‰Ë‚ - ¡˙Î„‡Ëˇ ‰Ó ËÁÚË˜‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÓÔÂ‰ÂÎÂÌËˇ Í‡ÂÌ ˜‡Ò
Ë ‰ÂÌ Á‡ ÔÓ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Á‡ˇ‚ÎÂÌËˇ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ‚ Ú˙„‡.

÷ÂÌ‡ Ì‡ Ú˙ÊÌ‡Ú‡ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ˆËˇ: ˆÂÌ‡Ú‡ Á‡ ÔÓÎÛ˜‡‚‡ÌÂ
Ì‡ Ú˙ÊÌ‡Ú‡ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ˆËˇ Â ‚ ‡ÁÏÂ Ì‡ 400.00 (˜ÂÚËËÒÚÓ-
ÚËÌ) ÎÂ‚‡  Ò ‚ÍÎ˛˜ÂÌ ƒƒ— (Á‡ Â‰ËÌ ÍÓÏÔÎÂÍÚ). «‡ÔÎ‡˘‡ ÒÂ ‚
Í‡Ò‡Ú‡ Ì‡ Ó·˘ËÌ‡ —‡‰Ó‚Ó - Í‡Ò‡ Ì‡  Ãƒ“ - ‰ÂÎÓ‚Ó‰ÒÚ‚Ó, Ì‡
‡‰ÂÒ: „. —‡‰Ó‚Ó, Ó·Î‡ÒÚ œÎÓ‚‰Ë‚, ÛÎ. ì»‚‡Ì ¬‡ÁÓ‚î π2 ËÎË
ÔÓ ·‡ÌÍÓ‚‡ ÒÏÂÚÍ‡: IBAN BG35CECB97908442797200; BIC:
CECBBGSF, ÍÓ‰ Á‡ ‚Ë‰ ÔÎ‡˘‡ÌÂ - 44 70 00 ‚ ì÷ ¡î ¿ƒ, ÍÎÓÌ
œÎÓ‚‰Ë‚ - ¡˙Î„‡Ëˇ ‰Ó ËÁÚË˜‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÓÔÂ‰ÂÎÂÌËˇ Í‡ÂÌ ˜‡Ò
Ë ‰ÂÌ Á‡ ÔÓ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Á‡ˇ‚ÎÂÌËˇ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ‚ Ú˙„‡.

“‡ÍÒ‡Ú‡ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ‚ Ú˙„‡ Â 50.00 (ÔÂÚ‰ÂÒÂÚ) ÎÂ‚‡ Ë
ÒÂ Á‡ÔÎ‡˘‡ ‚ Í‡Ò‡Ú‡ Ì‡ Ó·˘ËÌ‡ —‡‰Ó‚Ó - Í‡Ò‡ Ì‡ Ãƒ“ -
‰ÂÎÓ‚Ó‰ÒÚ‚Ó, Ì‡ ‡‰ÂÒ: „. —‡‰Ó‚Ó, Ó·Î‡ÒÚ œÎÓ‚‰Ë‚, ÛÎ. ì»‚‡Ì

ОБЯВА

¬‡ÁÓ‚î π2 ËÎË ÔÓ ·‡ÌÍÓ‚‡ ÒÏÂÚÍ‡: IBAN
BG35CECB97908442797200; BIC: CECBBGSF, ÍÓ‰ Á‡ ‚Ë‰ ÔÎ‡-
˘‡ÌÂ - 44 80 90 ‚ ì÷ ¡î ¿ƒ, ÍÎÓÌ œÎÓ‚‰Ë‚ - ¡˙Î„‡Ëˇ ‰Ó
ËÁÚË˜‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÓÔÂ‰ÂÎÂÌËˇ Í‡ÂÌ ˜‡Ò Ë ‰ÂÌ Á‡ ÔÓ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Á‡ˇ‚ÎÂÌËˇ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ‚ Ú˙„‡.

—Ú˙ÔÍ‡ Á‡ Ì‡‰‰‡‚‡ÌÂ ‚ ‡ÁÏÂ Ì‡ 2 134.00 (‰‚Â ıËÎˇ‰Ë
ÒÚÓ ÚË‰ÂÒÂÚ Ë ˜ÂÚËË) ÎÂ‚‡.

“˙„˙Ú Á‡ ÔÓ‰‡Ê·‡ Ì‡ ËÏÓÚ‡ ˘Â ÒÂ ÔÓ‚Â‰Â Ì‡
05.07.2022 „. ÓÚ 10:15 ˜‡Ò‡ ‚ Ò„‡‰‡Ú‡ Ì‡ Œ·˘ËÌÒÍ‡ ‡‰ÏË-
ÌËÒÚ‡ˆËˇ „. —‡‰Ó‚Ó, ÛÎ. ì»‚‡Ì ¬‡ÁÓ‚î π2. œÓ‚ÚÓÂÌ Ú˙„
Ì‡ 12.07.2022 „. ÓÚ 10:15  ˜‡Ò‡.

—Ô‡‚Í‡ Ë Ó„ÎÂ‰ Ì‡ „ÓÂÓÔËÒ‡ÌËˇ ËÏÓÚ: ‚ÒÂÍË ‡·ÓÚÂÌ
‰ÂÌ ÓÚ 8:30 ‰Ó 12:00 ˜‡Ò‡ ‚ Œ·˘ËÌÒÍ‡ ‡‰ÏËÌËÒÚ‡ˆËˇ „.
—‡‰Ó‚Ó ÔË ÒÎÛÊ·‡ ì”Ô‡‚ÎÂÌËÂ Ì‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚÚ‡î, ÒÚ‡ˇ π313
Ë ‚ ÍÏÂÚÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ ÒÂÎÓ ÃÓÏËÌÒÍÓ.

«‡ˇ‚ÎÂÌËˇ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ˘Â ÒÂ ÔËÂÏ‡Ú ‚ ‰ÂÎÓ‚Ó‰ÒÚ‚ÓÚÓ
Ì‡ Œ·˘ËÌÒÍ‡ ‡‰ÏËÌËÒÚ‡ˆËˇ „. —‡‰Ó‚Ó, ÛÎ. ì»‚‡Ì ¬‡ÁÓ‚î
π2, ‚ ÒÓÍ ‰Ó 16:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ 04.07.2022 „. Ë ‰Ó 16:00 ˜‡Ò‡
Ì‡ 11.07.2022 „.

 ˙Ï ÏÓÎ·‡Ú‡ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ Í‡Ì‰Ë‰‡ÚËÚÂ ÔËÎ‡„‡Ú Ë ÒÎÂ‰ÌËÚÂ
‰ÓÍÛÏÂÌÚË, ÔÓÒÚ‡‚ÂÌË ‚ ÌÂÔÓÁ‡˜ÂÌ Á‡ÔÂ˜‡Ú‡Ì ÔÎËÍ Ò Ì‡‰ÔËÒ
Ì‡ Û˜‡ÒÚÌËÍ‡ (ËÏÂ Ë ‡‰ÂÒ) Ë ÔÂ‰ÏÂÚ‡ Ì‡ Ú˙„‡:

«‡ ˛Ë‰Ë˜ÂÒÍË ÎËˆ‡ Ë Â‰ÌÓÎË˜ÌË Ú˙„Ó‚ˆË (≈“):
1. ƒ‡ÌÌË Á‡ ≈» ;
2.  ÒÂÓÍÓÔËÂ ÓÚ ÎË˜Ì‡ Í‡Ú‡ Ì‡ ÔÂ‰ÒÚ‡‚Îˇ‚‡˘Ëˇ Û˜‡ÒÚ-

ÌËÍ‡;
3. ƒÓÍÛÏÂÌÚ Á‡ ‚ÌÂÒÂÌ‡ ‰ÂÔÓÁËÚÌ‡ ‚ÌÓÒÍ‡ (ÓË„ËÌ‡Î);
4. ƒÓÍÛÏÂÌÚ Á‡ ÔÎ‡ÚÂÌ‡ Ú‡ÍÒ‡ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ‚ Ú˙„ - 50.00

ÎÂ‚‡ (ÍÓÔËÂ);
5. ‚ËÚ‡ÌˆËˇ Á‡ Á‡ÍÛÔÂÌ‡ Ú˙ÊÌ‡ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ˆËˇ (ÍÓÔËÂ).
«‡ ÙËÁË˜ÂÒÍË ÎËˆ‡:
1.  ÒÂÓÍÓÔËÂ ÓÚ ÎË˜Ì‡ Í‡Ú‡ Ì‡ Û˜‡ÒÚÌËÍ‡ ËÎË Ì‡ ÔÂ‰-

ÒÚ‡‚Îˇ‚‡˘Ëˇ Û˜‡ÒÚÌËÍ‡;
2. ƒÓÍÛÏÂÌÚ Á‡ ‚ÌÂÒÂÌ‡ ‰ÂÔÓÁËÚÌ‡ ‚ÌÓÒÍ‡ (ÓË„ËÌ‡Î);
3. ƒÓÍÛÏÂÌÚ Á‡ ÔÎ‡ÚÂÌ‡ Ú‡ÍÒ‡ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ‚ Ú˙„ - 50.00

ÎÂ‚‡ (ÍÓÔËÂ);
4.  ‚ËÚ‡ÌˆËˇ Á‡ Á‡ÍÛÔÂÌ‡ Ú˙ÊÌ‡ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ˆËˇ (ÍÓÔËÂ).
ÀËˆÂÚÓ, ÒÔÂ˜ÂÎËÎÓ Ú˙„‡, Á‡ÔÎ‡˘‡:
1. ƒ‡Ì˙Í ÔÓ ˜Î. 47, ‡Î. 2 ÓÚ «Ãƒ“ - 3% ÓÚ ˆÂÌ‡Ú‡ Ì‡

Ò‰ÂÎÍ‡Ú‡;
2. “‡ÍÒ‡ ÔÓ ˜Î. 29, ‡Î. 9, Ú. 1 ÓÚ Õ‡Â‰·‡ π 4 Ì‡ Œ·—

—‡‰Ó‚Ó Á‡ ÓÔÂ‰ÂÎˇÌÂ Ë ‡‰ÏËÌËÒÚË‡ÌÂ Ì‡ ÏÂÒÚÌËÚÂ Ú‡ÍÒË Ë
ˆÂÌË Ì‡ ÛÒÎÛ„ËÚÂ Ì‡ ÚÂËÚÓËˇÚ‡ Ì‡ Ó·˘ËÌ‡ —‡‰Ó‚Ó ‚ ‡ÁÏÂ
Ì‡ 600.00 (¯ÂÒÚÒÚÓÚËÌ) ÎÂ‚‡.

¿‰ÂÒ Ë ÚÂÎÂÙÓÌ Ì‡ Ó„‡ÌËÁ‡ÚÓ‡: ÛÎ. ì»‚‡Ì ¬‡ÁÓ‚î
π2, „. —‡‰Ó‚Ó 4122, Ó·˘ËÌ‡ —‡‰Ó‚Ó, Ó·Î‡ÒÚ œÎÓ‚‰Ë‚, ÚÂÎ.
03118/26-01,  ‚˙Ú. 106.

ƒ»Ã»“⁄– «ƒ–¿¬ Œ¬
 Ã≈“ Õ¿ Œ¡Ÿ»Õ¿ —¿ƒŒ¬Œ

Бизнесът в България се възстановя-
ва след пандемията от КОВИД-19, но
оставаме на опашката в Европа по кон-
курентоспособност. Това сочи Годиш-
никът на световната конкурентоспособ-
ност за 2022 г. на Института за разви-
тие на управлението (IMD, Швейцария),
чиито данни са цитирани от Центъра
за изследване на демокрацията.

През 2022 г. България заема 53 мя-
сто от общо 64 държави, което показва
липса на напредък от 2021 г. насам.
Отчита се влошаване с пет позиции в
сравнение с 2020 г. и с петнадесет по-
зиции в сравнение с 2009 г., началото
на 12-годишното властване на ГЕРБ.
Силно обезпокоителен е фактът, че
дългосрочните фактори за конкуренто-
способност продължават да са в застой.
Вероятността за положителни рефор-
ми или напредък в обозримо бъдеще
остава ниска, като това може да се

ГОДИШЕН ДОКЛАД:

Íà îïàøêàòà ñìå ïî
êîíêóðåíòíîñò â Åâðîïà
Големите разходи на енергия са основен проблем за българската икономика

промени само чрез подходящи корек-
тивни мерки при формирането на по-
литиките, държавното управление и
бизнес лидерството, посочва се в до-
клада, отчитат от IMD.

В годишника пише още, че на този
фон българската конкурентоспособ-
ност е изложена на геополитически
сътресения и нарастваща инфлация,
предизвикана от разходите за енергия.
Съществен проблем са непоследовател-
ните политики в областта на енергети-
ката и климата. Риск носят още кон-
фронтацията между изпълнителната и
съдебната власт, липсата на надеждно
антикорупционно правоприлагане и ог-
раничените инвестиции в научно-изсле-
дователска и развойна дейност.

Към 2022 г. българската икономика
почти напълно се е възстановила от
икономическите последици от пандеми-
ята, въпреки че сега както предприяти-

ята, така и домакинствата изпитват не-
гативните последици от повишаването
на цените на енергията. След инвазията
в Украйна енергийно интензивната ико-
номика беше негативно засегната от
енергийната си зависимост от Русия.

Скоковете на цените на енергията и
продължаващите смущения в световна-
та верига на доставките доведоха до
най-високите нива на инфлация, наблю-
давани в последното десетилетие. По
този начин уязвимостта на общество-
то, засилена от продължаващата криза,
представлява потенциална заплаха за
индекса на бедността и жизнения стан-
дарт, посочва се в анализа.

В годишника се отчита, че страната
остава на същото място, но бележи по-
добрения в повечето от икономически-
те й показатели (14 от 20). Понижава
се обаче значително класирането на
България по отношение на пазара на

Въпреки че България
е страна, в която сравни-
телно голям процент от
хората имат собствено
жилище, в Европа има
цели 6 държави, в които
този процент е по-висок.
Най-много - 96,1% от на-
селението, притежава
собствено жилище в
Румъния, следвана от
Словакия, Хърватия, Ун-
гария, Литва и Полша. В
България 84,3% от хора-
та живеят в жилище, на
което са собственици.

В класацията много
ясно личи съотношение-
то между средната цена
на квадратен метър и
процента на собственост
- колкото по-висока е це-

84,3% îò æèëèùàòà
ó íàñ ÷àñòíè

труда (от 23 на 46 място) и по отноше-
ние на публичните финанси (от 21 на
38 място).

Годишникът подчертава, че Бълга-
рия про-дължава да подобрява конку-
рентоспособността си в областта на
международната търговия, като стра-
ната заема 19 място от общо 63. Макар
че основният й партньор при износа
остава ЕС, България е постигнала зна-
чително увеличение на експорта си и за
трети страни.

По отношение на международните
инвестиции обаче страната е паднала
до 60 място. В това отношение е из-
ключително важно България да положи
повече усилия за привличане на преки
чуждестранни инвестиции чрез подоб-
ряване на регулаторната си рамка и
предоставяне на подходящи финансови
стимули на заинтересованите компа-
нии, препоръчва докладът.

Правителството предприема мерки за реализира-
не на ключов проект за енергийната сигурност на
България - разширяването на ПАВЕЦ “Чаира”, раз-
бра се след вчерашното заседание на кабинета. Беше
взето решение за стартиране на проекта и учредява-
не право на строеж, обяви енергийният министър
Александър Николов. Николов бе категоричен, че
проблеми с финансирането на обекта този път няма
да има и след реализирането му “Чаира” ще стане
още по-ключов елемент за балансиране на енергий-
ната система.

Проектът за разширение на ПАВЕЦ “Чаира” пре-
движда изграждане на язовир Яденица и свързване-
то му с комплекса Белмекен-Сестримо-Чаира с ре-
версивен напорен тунел. Свързването на съоръже-
нието към каскадата ще увеличи полезния обем на
долния изравнител на ПАВЕЦ с 9 млн. кубически
метра. Николов допълни, че реализирането на про-
екта ще подобри значително структурата на резерв-
ните мощности на страната.

Çàïî÷âà ðàçøèðåíèå
íà ÏÀÂÅÖ „×àèðà”

ната, толкова по-малко
хора могат да си позво-
лят да купят собствено
жилище.

Например в Дания
средната цена на квадра-
тен метър в момента е към
4900 евро, докато в Румъ-
ния, която е с най-голям
процент собствени жили-
ща, средната цена е 1264
евро на квадратен метър.

България е нещо като
изключение от това пра-
вило, тъй като най-евти-
ните жилища във всички
изследвани държави са
именно в България - 932
евро на квадратен метър,
а страната ни не е с най-
голям процент собствени
жилища.
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Îòíîâî ðúñò íà
ÊÎÂÈÄ-19 â Åâðîïà
Според СЗО смъртността от вируса е намаляла с 90 на сто

СНИМКИ БТА

Швейцарското въздушно пространство бе затворено за известно време вчера
сутринта от съображения за сигурност. Причината бе повреда в електрониката.
Полетите над страната от и до летищата в Женева и Цюрих постепенно се възобновиха

В Италия цените на дизела минаха
две евро за литър. Хората се
притесняват, че, освен всичко
друго, и туристическият сезон
може да се окаже застрашен
заради поскъпването на горивата

Êîðèäîð çà åâàêóàöèÿ
íà öèâèëíèòå îò „Àçîò”

ÍÀÒÎ ùå ïîäñèëâà
Èçòî÷íèÿ ôëàíã

Еди Рама не очаква
„зелена светлина”
за преговори с ЕС

Албанският премиер Еди Рама

не очаква да бъде дадена “зелена

светлина” за начало на преговори

на Албания и РС Македония на

срещата на върха на ЕС следваща-

та седмица. Пред “Политико” той

заяви, че българската политика на

блокада на Скопие е влязла в спи-

рала, от която няма излизане. Ако

няма решение на евролидерите,

Рама ще поиска разделяне на двете

страни по пътя на еврочленството.

РСМ унищожи канабис
за 5 милиона евро

Полицията в Северна Македо-

ния е изкоренила незаконно от-

глеждан канабис на около 100 км

югоизточно от Скопие. Марихуана-

та, която би могла да бъде събрана

от тях, е на стойност близо 5 млн.

евро. Арестувани са трима мъже

на 56, 37 и 36 години.

Рекорден брой
пожари в Кипър

Кипър започна лятото с рекор-

ден брой пожари. Страната има и

технически проблеми за осигурява-

не на необходимите въздушни сред-

ства за борба с огъня заради на-

ложените на Русия европейски

санкции. За последните 4 дни про-

тивопожарната служба е гасила

65 пожара, приела е и над 140

обаждания за помощ.

Брюксел следи
за пияни колоездачи

В Брюксел се извършват масови

проверки на колоездачите и на

пътуващите с електрически тро-

тинетки, за да се установи дали са

в нетрезво състояние. Преди дни в

централните части на града били

проверени 1176 водачи. От тях 62-

ма са наказани, защото са употре-

били алкохол или наркотици.

80 жертви на наводнения
в Колумбия

80 души са загубили живота си,

а 10 са изчезнали в Колумбия от

март насам в резултат на тежки

наводнения и свлачища. Според

последния доклад на Национално-

то звено за управление на риска от

бедствия областите Кундинамар-

ка, Антиокия и Сантандер са най-

силно засегнати. Общо 418 града

са претърпели сериозни щети.

В Европа отново има
покачване на заразените с
КОВИД-19, съобщават све-
товните медии.

Гръцките здравни власти
обявиха скок на новите слу-
чаи на коронавирусна инфек-
ция в страната, които са до-
стигнали 8083 за денонощие,
пише в. “Катимерини”. За
същия период са починали 12
души, а 109 пациенти са на
респиратори. Изданието от-
белязва, че броят на новоза-
разените бележи съществен
ръст спрямо неделя, когато
случаите са били 3682.

В Словения в началото

Русия обяви, че е готова да евакуира цивилните, които
се укриват в химическия завод “Азот” в украинския град
Северодонецк. Предложението за хуманитарен коридор бе
за целия вчерашен ден.

Загубите в града са “болезнени”, призна президентът
Володимир Зеленски. “Най-ожесточените сблъсъци са в Се-
веродонецк и всички близкоразположени градове и общи-
ни. Загубите са болезнени, но трябва да издържим. Жизне-
новажно е да издържим там, в Донбас. Колкото повече
загуби претърпи там врагът, толкова по-малко сила ще има
да продължи агресията”, каза Зеленски

Украйна е получила “около 10% от оръжията”, които
иска от западните си партньори, за да воюва с руската
армия, изтъкна украинският зам.-министър на отбраната
Анна Маляр. Според нея трябва да се определят ясни сро-
кове за доставките.

на седмицата са регистри-
рани 561 нови случая на
КОВИД-19, което е увели-
чение на седмична база от
18 на сто, сочат публикува-
ните данни на Министерст-
вото на здравеопазването.

В Австрия за 24 часа са
регистрирани 6869 новоза-
болели, а във Франция и
Италия броят им отново
надхвърля 10 000.

Въпреки че отново в све-
товен мащаб се увеличават
болните от вируса: в Авст-
ралия - 31 004, в Северна
Корея - 29 910, в Япония -
14 030, в Южна Корея -

9423, в Мексико - 8206, и
др., по данни на СЗО,
смъртността, причинена от
коронавируса, е намаляла с
90 на сто. Генералният ди-
ректор на Световната здрав-
на организация Тедрос Ада-
ном Гебрейесус заяви в Же-
нева, че тенденцията е доб-
ра новина, но че броят на
смъртните случаи през по-
следната седмица (8737) не
може да се счита за “прием-
лив”, тъй като населението
вече разполага с инструмен-
ти за контрол на пандемията.

Според ръководителя на
СЗО “е необходим по-добър

механизъм за споделяне на
лицензите” за лекарства при
спешни ситуации. Той се
надява, че на 12-ата минис-
терска конференция на СЗО
в Женева ще бъде взето ре-
шение за временно преуста-
новяване на правата върху
интелектуалната собстве-
ност за ваксини, диагности-
ка и лекарства, за да може те
да се произвеждат по-широ-
ко по света.

От началото на корона-
вирусната пандемия в света
са регистрирани 532 887
531 случая на заболяване и
6 307 021 смъртни случая.

НАТО обмисля допълнително подсилване на отбраната
на Източния фланг заради заплахата от Русия и войната в
Украйна, заяви генералният секретар на алианса Йенс
Столтенберг. Министрите на отбраната на страните от
пакта ще обсъдят конкретните нужди на всяка от държави-
те по източните граници на пакта. “Това означава по-висо-
ка готовност, разполагане на повече батальони на изток,
прехвърляне на техника и снаряжение”, поясни Столтен-
берг. Той добави, че тези усилия засягат всички държави от
НАТО, защото алиансът трябва да бъде готов да се проти-
вопостави на заплахи и нападение от всяка посока.

Столтенберг допълни, че не може да каже кога ще бъде
намерено решение, свързано с възраженията на Турция за
приемането на Швеция и Финландия в НАТО. Лидери на седем
страни членки - Нидерландия, Дания, Румъния, Белгия, Полша,
Португалия и Латвия, обещаха да подкрепят двете държави.
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56 íà ñòî îò àìåðèêàíöèòå
ñà íåäîâîëíè îò Áàéäúí

Ïðîïàäíà ïúðâèÿò
ïîëåò ñ áåæàíöè
çà Ðóàíäà

Засега Доналд Тръмп остава президентът с най-нисък рейтинг

Òóðñêèòå âëàñòè
ñïðåëè ìèãðàíòè
êúì Áúëãàðèÿ

СНИМКА БТА

Жители на Ред Лодж в американския щат Монтана почистват улиците пред домовете си след наводнението,
причинено от проливните дъждове. Властите се ангажираха да изнесат чувалите, пълни с кал и боклуци

„Êðàæáàòà íà âåêà”
â Ìåêñèêî

Àòèíà çàïàçâà
ïî-íèñêè äàíúöè
â íÿêîè ñåêòîðè

Процентът на доволните
от държавния глава на САЩ
Джо Байдън падна до 39 и се
приближава до най-ниското
ниво на неговото управление.
Това показват резултатите от
проучване на общественото
мнение на Ройтерс/Ипсос
(Reuters/Ipsos).

Националното допитване
установи, че 56% от амери-
канците не одобряват рабо-
тата на Байдън.

Късна намеса на Европейския съд по
правата на човека провали първия полет
за изпращане в Руанда на кандидати за
убежище, пристигнали нелегално в Обе-
диненото кралство, съобщи Би Би Си.

Отмяната на полета последва дни на
спорове в съдилищата на Острова, за-
вършили със “зелена светлина” за вътреш-
ния министър Прити Пател да започне
транспортирането на мигранти. Тя заяви,
че “подготовката за следващия полет за-
почва”.

Решението за прехвърляне на мигран-
ти от Великобритания в Руанда е полити-
ка, която според английското правителст-
во ще разбие мрежите за трафик на хора
и ще спре потока от мигранти през Ла-
манша. Срещу това решение се появиха
критики както от средите на Консерва-
тивната партия на Борис Джонсън, така и
извън нея, от благотворителни и религи-
озни организации.

“Руанда е готова да приеме мигранти-
те, когато пристигнат, и да им предложи
безопасност и възможности в нашата
страна”, заяви говорителят на правител-
ството Йоланде Маколо.

Рейтингът му на одобре-
ние е под 50% от август -
знак, че неговата Демократи-
ческа партия може да е на
път да загуби контрол над
поне една камара на Конгре-
са на междинните избори на
8 ноември.

Като причини за недовол-
ството се посочват редица
проблеми, сред които пови-
шаване на инфлацията, след
като войната в Украйна по-

могна за увеличение на це-
ните на горивата и глобални-
те вериги за доставки все
още изпитват затруднения от
КОВИД-пандемията. Спадът
в популярността на Байдън
до голяма степен се дължи и
на недоволството в собстве-
ната му партия.

Общият рейтинг на одоб-
рение на президента все още
не е достигнал ниските нива
на неговия предшественик

Доналд Тръмп, чиято популяр-
ност достигна дъно от 33%
през декември 2017 г. Най-
ниският рейтинг на Байдън до-
сега беше 36% в края на май.

По-рано тази седмица
прессекретарят на Белия дом
Карин Жан-Пиер потвърди,
че настоящият лидер ще се
кандидатира за втори мандат
през 2024 г., ако е “в добро
здраве”. Тогава той ще бъде
на 82 години, което означа-

Екипи на турската жандармерия, охраняващи
района на турско-българската граница в областта
Къркларели, са заловили група от 43-ма нелегални
мигранти от Алжир, Пакистан, Сирия и Мароко.

По сигнал властите спрели за проверка микро-
бус край селището Бабаески. В него пътували 14
чужденци, част от които били с нередовни докумен-
ти, а други нямали никакви.

В друг микробус, спрян за проверка край сели-
щето Кофчаз, откъдето минава пътят към гкпп Де-
рекьой/Малко Търново, били разкрити още 16 неле-
гални мигранти.

Група от 13 бежанци е заловена в гориста мест-
ност близо до Дерекьой, където се укривали, за да се
прехвърлят нелегално към България.

Всички заловени са предадени в мигрантския
център за връщане в Пехливанкьой. Задържани са
трима турски граждани и един таксиметров шофьор
по подозрение, че са организатори на канал за неле-
гално прехвърляне на мигранти към България и
Европа.

Гръцкото правител-
ство запазва по-ниските
данъци в няколко секто-
ра до края на годината.
От началото на пандеми-
ята бяха намалени нало-
зите и на гръцките ост-
рови, но до края на юни
тази година. Във връзка
с инфлацията и силното
покачване на цените още
шест месеца ще се пла-
щат по-ниски данъци в
няколко сектора.

От 24 на 13% е на-
маленият данък върху
кафе, безалкохолни на-
питки, пътнически пре-
вози, цените в ресто-
рантите и спортните
събития.

Тежко въоръжени на-
падатели откраднаха 20
товарни контейнера, част
от които със злато и сре-
бро, от пристанище в
Мексико, съобщават све-
товните медии. Местни-
те власти обявиха, че
това е кражба в “безпре-
цедентни” мащаби.

Грабежът, определян
от мексиканските медии
като “кражбата на века”,
е бил извършен на 5 юни
в частен комплекс на
гражданското пристани-
ще в град Мансанийо, на
тихоокеанското крайбре-
жие. Нападателите обез-
вредили охраната, след
което използвали крано-
ве и камиони, за да пре-
местят контейнерите.

“Това е безпреце-
дентно. Имали сме спо-
радични кражби на кон-
тейнери преди, но не и
в такива размери”, за-
яви говорителят на про-
куратурата Густаво Ад-
риан Хоя. По думите
му обирът е продължил
8-10 часа.

Шефът на национал-
ните митници Орасио
Дуарте Оливарес уточни,
че районът на кражбата
не е под юрисдикцията
на Военноморските сили,
отговарящи за наблюде-
нието на пристанищата.

По случая е започна-
то разследване. Прокура-
турата не разкрива коли-
чествата откраднато зла-
то и сребро.

Премиерът Кириакос
Мицотакис каза, че до
края на седмицата ще
съобщи поредния пакет
от помощи за високите
цени на тока и бензина.
Предвижда се по-голяма
компенсация за скъпия
бензин за жителите на
островите, където гори-
вата са с по 20 евроцен-
та по-скъпи.

От опозицията на-
стояват незабавно да се
премахнат временно
данъците върху храни-
телните стоки, да се по-
стави максимална цена
на храните и да се ов-
ладее високата цена на
горивата.

ва, че към края на мандата
ще бъде по-близо до 90, а
“това може да се окаже се-
риозен проблем”, коменти-
рат негови съпартийци.

“Демократите се нуждаят
от свежо, смело лидерство за
президентската надпревара
през 2024 г. Това не може да
е Байдън”, отсече Шелия
Хъгинс, адвокат и член на На-
ционалния комитет на Демо-
кратическата партия.
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КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

След тях и... потоп

Много истини у нас
идват с тежък дъжд, по
някой път примесен с
градушка. Тогава лъсват
реалните факти и разби-
раме, че живеем в една
илюзия, прикрита с кла-
тещ се параван. Малко му
трябва да се срути, за да

видим, че нещата не са
такива, каквито мислим.

Виждали сме как по-
топ отнася село и науча-
ваме, че няма стопанин на
близкия язовир, че дере-
тата са били задръстени,
а реките - непочистени.

Когато градушка съ-
сипе неравния труд със
земята и останат само
смлени тиквички из поле-
тата, откриваме, че меж-
ду институциите няма
взаимодействие, че чинов-
ник не си е свършил ра-
ботата, а началникът е
недоразбрал.

Когато в София вали,
обикновено тече в мет-
рото, защото то се сляга
или изпълнителят не е
взел предвид добре изве-

стно обстоятелство при
строежа.

Дъждовете през по-
следните два месеца
смъкнаха лустрото на
семплия администрати-
вен контрол и при ре-
монта и строежа на нови
детски градини в София.
Сгради - жизнено необ-
ходими за хиляди деца и
техните семейства, кои-
то на всичкото отгоре са
дефицитни.

Общински съветници
от БСП вече втори ме-
сец следят какво става с
ремонта на 177-а Детска
градина “Лютиче” в кв.
“Сухата река” и при все-
ки порой натискат алар-
мено копче, за да сигна-
лизират за поредното

безумие. Майстори ма-
жат стени, докато по-
кривът неистово тече
върху струпаното въ-
трешно оборудване на
ремонтиращата се сгра-
да. Абсурдно и скандал-
но, но реално.

След няколко месеца
десетки деца трябва да
топуркат из помещения-
та, които в момента тънат
във вода и плесен...

Столичната община
не само не е способна да
строи бързо градини, но
дори не успява да ремон-
тира наличните качестве-
но. Извиненията с из-
пълнителя вече са край-
но неуместни, а сметка-
та ще я плащат всички,
не само той.

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Деси ВЕЛЕВА

КОЛОНКАТА НА

Çàùî ñåãà
âîò íà íåäîâåðèå?

Официалните мотиви на ГЕРБ за вот на недо-
верие са свързани с провала във финансово-иконо-
мическата политика. Такъв провал не виждам. В
икономическата политика провал няма. Това пра-
вителство за шест месеца успя да преодолее някол-
ко много големи кризи, които биха счупили зъбите
дори и на правителство като това на ГЕРБ.

Неофициалният мотив на ГЕРБ обаче е друг.
Миналата седмица, когато кризата започна, те
съвсем не бързаха да внасят вот на недоверие. Дори
слушахме самодоволни мнения на гербаджийски
депутати, че ще оставят правителството да ври
в собствен сос. Тяхната идея беше, че те няма да
внасят вот на недоверие, само ще се опитат с
чисто парламентарни хватки да прецакат законо-
дателни инициативи на кабинета.

Само че междувременно се видя, че групата на
“Има такъв народ” не е единна. И аз твърдя, че
това не е резултат от покупко-продажба на депу-
тати. В тази група отдавна зрее разцепление, тъй
като това не е група, това е някакво администра-
тивно образувание. Те виждат лидера си само по
телевизията - това не е нормално.

И понеже ГЕРБ видяха, че процесът на разцеп-
ление започна, решиха да ударят сега правителст-
вото с идеята, че ще съберат мнозинство.

В момента, в който мнозинството в парла-
мента стане 121 души, бъдете убедени, че каби-
нетът ще издържи. Не само правителството ще
издържи, и парламентът ще издържи. И ще стиг-
нем до местните избори, и след това. И го каз-
вам не като политика напук.

Ако сега се формира ново мнозинство в рам-
ките на този парламент, което да застане зад
кабинета, най-накрая всичко онова, което “Има
такъв народ” спъваше - изчегъртване, антико-
рупционното законодателство, ще може да бъде
прокарано както трябва.

Ето заради това ГЕРБ внасят този вот на
недоверие. Защото много добре знаят, че ако се
формира това мнозинство, и кметовете им, и всич-
ки ще бъдат поставени под ударите на закона.

Трудно е да се ангажирам с прогноза дали вотът
на недоверие ще мине. Имам обаче усещането, че
няма да мине. Те трябва да съберат 121 гласа, но
трудно ще се докопат до тях.

БСТВ

Парламентарни циркове
От стр. 1

“На някои в тази зала
Македония им е по-важ-
на от България”, контри-
ра червеният депутат
Явор Божанков. Бихме
го допълнили: а на опо-
зицията - нито България,
нито Македония. Маке-
дония е само повод на
ИТН, ГЕРБ и ДПС да
съборят правителството
и да предизвикат пред-
срочни избори.

Да погледнем отбли-
зо и желанието им засе-
данието по Македония
да бъде закрито. Въпре-
ки че по закон депутати-

те трябваше да оставят
телефоните си и да са на
изслушването на Генчов-
ска без тях, повечето
само се разходиха до
стаите си и се върнаха в
зала с телефоните си.
Така щяха да подсигурят
теч към медиите на сек-
ретните паметни запис-
ки, а после нито един
депутат да не може да ги
коментира публично, за-
щото те представляват
класифицирана инфор-
мация. Така че дори за-
сегнатият пряко преми-
ер Кирил Петков да не
може да ги коментира и
да се защити.

От месеци ДУМА
предупреждава, че е в
ход оперативно меро-
приятие по свалянето на
този кабинет, в който
странното поведение на
ИТН е само върхът на
айсберга. Днес това се
изясни. Оперативните
комбинации в пленарна
зала извадиха наяве за-
верата, в която онези,
които искаха “изче-
гъртването на ГЕРБ от
властта”, днес вече са в
комбина с тях.

Следствията от всич-
ко това са само две. Ед-
ното е заверата да по-
стигне целта си и да

хвърли държавата в по-
литически хаос и нова
серия от избори, още по-
фрагментиран парла-
мент и сложни управлен-
ски коалиции с къс по-
литически хоризонт и
краткосрочни цели.
Между тях - отново уп-
равление на президент-
ски служебни кабинети,
практически с вързани
ръце пред връхлитащите
ни кризи.

Другото следствие е
доразцепването на ИТН.
Депутатът Александър
Симов подсказа по
БСТВ, че при гласуване-
то закрито или открито

да е заседанието по ка-
зуса “Македония”, пети-
ма или шестима от ИТН
са гласували в полза на
решението на мнозинст-
вото. Така че изглежда
доста вероятно с време-
то от тази формация да
се отцепят още депута-
ти. Това ще създаде ново
парламентарно мнозин-
ство и като нищо ще
стабилизира кабинета.

Колкото до актуали-
зацията на бюджета - от
опозицията и от ИТН
дори обещават да я гла-
суват. Което свидетел-
ства за провала на опе-
ративната комбинация

по бламиране на актуа-
лизацията.

Това обстоятелство
до известна степен об-
рича вота на недоверие
към правителството,
внесен от ГЕРБ. Той ще
бъде гледан в петък
следващата седмица. Но
дотогава много вода има
да изтече и много депу-
тати да преосмислят
участието си в опера-
тивните мероприятия,
скроени по тъмно и на
разни тайни явки в сто-
лични ресторанти на
“Симеоновско шосе”, в
полза единствено и само
на Борисов и ГЕРБ.
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 Господин Атанасов, каква е рав-
носметката за община Банско от
приключилия зимен сезон?

- В средата на април приключи
туристическият зимен сезон 2021-2022
г., който отчитаме като добър на фона
на форсмажорните събития през по-
следните две години. Чувствителна е
разликата с предходния зимен сезон,
когато нивото на заетостта на турис-
тическите обекти бе по-ниско. Въпре-
ки пандемичните и санитарни ограни-
чения, в туристическия сектор работа-
та бе организирана много добре и за-
това отчитаме положителни резулта-
ти. Същото се отнася за търговията,
услугите и производството.

За бизнеса направихме финансови
облекчения, които са възможни в рам-
ките на законодателството. Особено
големи грижи полагаме за хората, нуж-
даещи се от социална подкрепа - раз-
ширихме обхвата на помощите като
брой потребители и като видове под-
помагане. Най-важни за нас са най-
малките жители и те са непрекъснато
във фокуса на вниманието ни - не-
прекъснато подобряваме материална-
та база на детските градини и учебните
заведения, създаваме качествени и бе-
зопасни условия за учебна и извъну-
чебна дейност, възможности за орга-
низирани и индивидуални занимания
със спорт, лятна програма и др.

 Докъде стигна идеята Банско
да се превърне в целогодишен курор-
тен център?

- Утвърждаването на Банско като
целогодишна туристическа дестинация
е цел, за постигането на която се рабо-
ти непрекъснато. Тя в голяма степен е
постигната, защото в календара на кул-
турните, спортните и други обществе-
ни събития всеки месец има много ме-
роприятия, организирани от община-
та, читалищата, музейния комплекс,
училищата, граждански и неправител-
ствени структури.

Усилията ни са насочени най-вече
към програмата за летния сезон, който
разширяваме с повече от месец. В лет-
ния календар културните и спортни
събития започват от май и приключват
през октомври. На туристите се пред-
лагат разнообразни и интересни вари-
анти - многобройни възможности за
активности на открито, културни съби-
тия и фестивали, спортни състезания,
релакс, здравно-възстановителни про-
грами и др.

Общинското ръководство последо-
вателно работи за налагането на града
не само като целогодишна туристиче-
ска дестинация, но и като фестивална
столица на България. За постигането
на тази цел имаме пълно единомислие
с туристическия бизнес, на който раз-
читаме да акумулира креативни идеи.

Утвърждаването на Банско като
целогодишен курорт е начинът общи-
ната да помогне на жителите и бизнеса
да работят и хората да имат достоен
жизнен стандарт.

КОСТАДИН АТАНАСОВ:

Áàíñêî å ôåñòèâàëíàòà
ñòîëèöà íà Áúëãàðèÿ
Утвърждаването на града като целогодишен курорт е начинът
да помогнем на жителите и бизнеса да работят, а хората да имат
достоен жизнен стандарт, казва зам.-кметът на общината

Интервю на Ина МИХАЙЛОВА

КОСТАДИН АТАНАСОВ е роден в Банско. Завършил е средно образова-
ние в Лесотехническа гимназия “Никола Вапцаров” - Банско, специал-
ност “Дърворезба”. Има бакалавърска степен по “Технология на дърве-
сината” в Лесотехническия университет в София, квалификация инже-
нер. В момента завършва магистратура “Финанси” в ЮЗУ “Неофит
Рилски”. Председател е на ОбС на БСП в Банско и член на Областния
съвет на БСП в Благоевград. Един от основателите на Младежкото
обединение на БСП в Банско и негов председател. Завършил е школата
по политически мениджмънт на Фондация “Фридрих Еберт”. Бил е
представител в Банско и региона на “Ролпласт”. От 2019 г. е зам.-
кмет на община Банско. Семеен, с две деца.

 Как се справя общината, кога-
то към здравната криза се присъеди-
ниха и други, не по-малко сериозни
кризи - инфлация, растящи цени на
електроенергия и горива?

- Цялото общество, както и община
Банско, е под натиска на няколко кри-
зи. За всички е трудно, когато разходи-
те значително нарастват.

Общината подпомага бизнеса с
подобряване на условията - като об-
щинска инфраструктура, като качест-
во и достъп до административно об-
служване и електронно управление,
като премахване на бюрократични
спънки. Структуроопределящата инду-
стрия за общината - туризма, подпома-
гаме с организиране на събития, с на-
ционална реклама, с участие в между-
народни туристически борси.

Индиректна помощ е намаляването
и оптимизирането на разходите на
общинската администрация. Като при-
мери мога да посоча редуцирането на
числения състав с 5% за 2022 г., а също
предстоящият за изпълнение план за
подмяна на уличното осветление в
Банско с енергоспестяващо.

 Кои проекти са приоритетни
за общината? На фона на обичайни-
те за курортните селища проблеми с
водоснабдяването, зеленината, чис-
тотата, как се справя Банско?

- Нашата община не прави изключе-
ние по отношение на проблемите, но
полагаме всички усилия да се справим.
Трябва да се отбележи, че не само Бан-
ско, но и Добринище е целогодишен
курорт. По отношение на водоснабдя-
ването и за двата града се работи по
изграждането на нови довеждащи водо-
проводи, с които да се обезпечи по-
требността от качествена питейна вода.

Макар и с остаряла и амортизира-
на техника, помагаме на фирмата за

чистота в Банско и населените места в
общината. Важна задача е повсемест-
ното въвеждане и разширяване на раз-
делното събиране на отпадъци. Пра-
вим това регулярно и кампанийно, най-
вече с образователна насоченост, с
различни целеви групи - училища, граж-
дани и бизнес. Преди седмица завърши
успешно кампанията “Рециклиращо
училище” за учебните заведения в об-
щината. В помощ на населението е ор-
ганизирано и ежегодното пролетно по-
чистване - общината безплатно събира
и извозва растителни и битови отпадъ-
ци. Насърчаваме сепарирането на рас-
тителните отпадъци, като раздаваме
специални чували за биомаса.

За всяко населено място е важно да
изглежда красиво и приветливо, а за
нашата община това важи още повече
и е приоритетно. Ежегодно правим за-
цветявания, озеленяваме и се грижим
за съществуващия ландшафт. Преди дни
община Банско получи приза “Зелен
Оскар” в категория “Публичен сектор
- обществени организации, общини и
държавни структури” в тазгодишното
издание на Националния конкурс “Най-
зелените компании в България”, което
е доказателство за казаното по-горе.

 С какви културни събития ще
изненадате през тази година жите-
лите и гостите на Банско?

- Ще има за всекиго по много. Стре-
мим се да повишаваме качеството, да
надграждаме утвърдени културни и
спортни събития, но и да включваме
нови. Ще има класическа музика, джаз,
рок и фолк, ще има традиции и занаяти,
кино и дигитално номадство, планин-
ски маратон и хард ендуро. Новото
тази година е фестивалът на училищ-
ните оркестри и фолк фестивалът с
парад на бански носии.

През 2022 г. Банско чества няколко

кръгли годишнини, свързани с великия
ни съгражданин Св. Паисий Хилендар-
ски - 300 години от рождението му и
260 години от написване на “История
славянобългарска”. Имаме специална
програма, посветена на тези бележити
годишнини.

 Какво прави общината за под-
помагане на спорта и как привлича-
те децата?

- В програмата за управление е за-
ложен като приоритет развитието на
спорта сред подрастващите. Община
Банско поддържа и изгражда спортни
обекти със свободен достъп, което дава
възможност за постоянна спортна ак-
тивност.

С финансовата подкрепа на общи-
ната функционират 15 спортни клуба.
В тях участват над 500 деца. Дейността
на клубовете приоритетно е насочена
към развитието на детско-юношеския
спорт, както и работа за високи спорт-
ни резултати. Всяка година в зимния
сезон общината осигурява безплатен
достъп на ученици от 1 до 12 клас до
ски зоната. Организират се здравно-ин-
формационни кампании за здравослов-
но хранене, двигателна активност и
спорт с цел насърчаване на здравослов-
ния начин на живот сред младите. Ор-
ганизират се срещи с треньори и състе-
затели в училищата с цел презентация
на отделните спортове и набиране на
състезатели. Провеждат се открити
уроци с участие на училищата, както в
зимните, така и в летните спортове.

В лятната програма са включени
различни спортни школи: плуване,
спортни игри, аеробика и фитнес.
Община Банско отпуска еднократни
финансови награди и месечни стипен-
дии за спортисти и насърчаване на
талантите. Ежегодно сме домакин на
спортни състезания от различен ранг -
национални и международни.

 Като представител на БСП в
местната власт как отстоявате ос-
новните приоритети на вашите из-
биратели?

- Много трудно. Първо, защото
управляваме в коалиция, второ - с два-
ма общински съветници в 17-членния
местен парламент сме лимитирани да
сме фактор в него. Но винаги общин-
ските ни съветници са изразявали пуб-
лично позицията си и с необходимите
аргументи. Взимали са отношение по
фундаментални въпроси за развитието
на общината.

 Предстоят местни избори. Кои
ще бъдат решаващите фактори за
тях?

- Нашите нагласи и очаквания са
отново да бъдем надежден партньор
на хората, които ще дадат гласа си за
БСП. Всекидневно работим принцип-
но и коректно, за да имаме отново
подкрепата на нашите съграждани.

БСП в Банско винаги е била фактор
в политическия живот. Така беше и на
последните избори през 2019-а, когато
подкрепихме първи Иван Кадев като
кандидат за кмет, издигнат от Инициа-
тивен комитет. И в момента кметът на
Банско продължава да бъде подкрепян
от ръководството, членовете и симпа-
тизантите на столетницата в общината.
Успешното представяне зависи, освен
от самите нас като ежедневна работа в
полза на съгражданите ни, и от полити-
ческата обстановка на национално ниво.
Въпреки че има още време, работим с
оптимизъм за добро представяне на ме-
стните избори догодина.
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Всеки от нас в тази зала (на
Народното събрание - б.р.) е
тук, за да допринесе за пости-
гане на стабилност и предви-
димост, за създаване на нов
работещ механизъм за подкре-
па на всеки български гражда-
нин. А това е невъзможно, без
да постигнем съгласие по тези
ключови поправки, гарантира-
щи, че нито един човек няма да
бъде изоставен сам в кризата!

Намираме се в безпреце-
дентна световна ситуация, тра-
сираща колосални промени на
всички нива, и от това как днес
ще се справим с решението на
тази задача от пъзела ще зави-
си животът на всеки един, кой-

ВЯРА ЕМИЛОВА:

Äà èçïðàâèì
äúðæàâàòà
íà êðàêà

Предвиждат се промени в параметрите на пенсионната политика, които ще бъдат

осъществени на два етапа: от 1 юли 2022 г. и от 1 октомври 2022 г.

От 1 юли 2022 г.:

 Всички пенсии за трудова дейност, отпуснати до 31 декември 2021 г., се осъвре-

меняват с 10 на сто;

 КОВИД-добавките се включват в размера на пенсията;

 Минималният размер на пенсията за осигурителен стаж и възраст се увеличава

от 370 лв. на 467 лв. (увеличение от 26,2 на сто);

 Максималният размер на получаваните една или повече пенсии се увеличава от

1500 лв. на 2000 лв. (увеличение от 33,3 на сто);

 Социалната пенсия за старост се увеличава от 170 лв. на 247 лв. (увеличение от

45,3 на сто).

От 1 октомври 2022 г.:

 Максималният размер на получаваните една или повече пенсии се увеличава от

2000 лв. на 3400 лв. (увеличение от 70,0 на сто);

 Пенсиите за трудова дейност да се преизчислят от 1 октомври 2022 г.

Резултати от промените в сила от 1 юли 2022 г.

Средната пенсия на един пенсионер, включително и от Учителския пенсионен фонд,

се очаква да нарасне до 666 лв. през юли 2022 г., което е ръст от 23,2 на сто към

нивото й през юни 2022 г., без отчитане на допълнителните суми, изплащани към

пенсиите, и с 9,4 на сто при отчитане на допълнителните суми.

Резултати от промените в сила от 1 октомври 2022 г.

През октомври 2022 г. средната пенсия на един пенсионер се очаква да достигне 718

лв. или да нарасне със 7,8 на сто спрямо юли 2022 г. Спрямо юни 2022 г. се очаква

ръст от 32,9 на сто.

Какви са промените в структурата на пенсионерите
по размер на получаваната пенсия?

Промените, влизащи в сила от 1 юли и 1 октомври 2022 г., водят до нарастване

броя на пенсиите, получавани в действителен размер. Това означава намаляване броя

на пенсиите, определени в минимален размер, и увеличаване броя на пенсиите, чийто

размер не е ограничен на максималния.

Êàêâî âèæäàìå â çàêîíîïðîåêòà?

Сега е моментът за социални политики
към най-уязвимата и многобройна част
от българското население -
пенсионерите, казва народният
представител от „БСП за България”
по повод актуализацията на бюджета

то ни е гласувал доверието си.
Убедена съм, че си давате
сметка за това...

Много рани бяха нанесени
през отминалите години. Кри-
зите, които държавата изживя-
ва в момента, са в резултат на
дългогодишната дясна полити-
ка в управлението. Това важи
в пълна сила за социалната,
здравната и енергийната кри-
за. Затова и БСП продължава
да настоява за засилване роля-
та на държавата и на социал-
ната й функция.

Много предизвикателства
все още стоят пред нас и стря-
скат с мащабите си, но като
политици трябва да продължа- Вследствие на кризите, бедност-

та и неравенствата се увелича-
ват. Нашата грижа са слабите,
уязвимите и бедните.

В началото на годината
именно БСП успя да защити
един от най-социалните бюд-
жети в България. Социалните
разходи бяха увеличени с над
30% спрямо 2021 г., или около

20 млрд. лв.
за социална политика

Социалните мерки включва-
ха: преизчисление на пенсии-
те; увеличаване на подкрепата
за семействата за отглеждане на
деца; вдигане на минималната
работна заплата; увеличаване
на обезщетенията за безрабо-
тица; увеличение на помощта
за хората с увреждания и др.
Освен всичко друго, активната
социална политика, особено
тази в помощ на младите се-
мейства, е насочена и към ре-
шаване на демографските про-
блеми на България.

Длъжни сме да продължим
да защитаваме социалната по-
литика в подкрепа на българ-
ските граждани и да подкрепим
справедливите социални мерки
в Закона за бюджета на държав-
ното обществено осигуряване.
Длъжни сме да изправим държа-
вата на крака, да предприемем
мерки, които ще подкрепят хо-
рата и бизнеса, ще стабилизи-
рат икономиката и ще подгот-
вят страната ни за бъдещи пре-
дизвикателства.

Сега е моментът за социал-
ни политики към най-уязвима-
та и многобройна част от
българското население - това са
българските пенсионери. На

техен гръб в продължение на
цяло десетилетие се строяха и
ремонтираха пътища, а техни-
ят ред за увеличение на пенси-
ите никога не идваше. Затова
БСП влезе в управлението с
ясни социални цели - за пови-
шаване доходите и подкрепа за
най-уязвимите групи в нашето
общество - пенсионерите и де-
цата на България.

Важно е да отбележим, че
БСП успя да защити пред коа-
лиционните партньори полити-
ката за увеличаване и осъвреме-
няване на пенсиите, а Минис-
терството на труда и социална-
та политика, начело с министър
Гьоков, успя да го реализира.

Като народен представител
от Българската социалистичес-
ка партия се чувствам призвана
именно в тази трудна ситуация
да застана на страната на всеки
един пенсионер, на всяка май-
ка, на всеки предприемач или
безработен, на страната на все-
ки един човек, чийто живот се
е преобърнал в резултат на
дългогодишните кризи от лошо-
то управление на страната ни.

Ще подкрепим този законо-
проект, защото в същността си
той е израз на смислена и целе-
насочена лява политика, целяща
да смекчи удара от световна
икономическа криза, а и защото
за степента на развитие на едно
общество, се съди по това как
то се грижи за най-уязвимите.

Този бюджет е сигурна крач-
ка за завръщането на нормал-
ността в държавата и в бита на
хората.

Призовавам ви да го подкре-
пим в името на нашето общо
бъдеще!

ваме да мислим с грижа за
хората на България.

Повече социална политика,
повече социални мерки - тази
позиция БСП защитаваше при
провеждането на преговорите
за съставяне на правителство и
тя намери реализация в подпи-
саното коалиционно споразу-
мение, където бяха одобрени
голям процент от предложени-
те от БСП социални предложе-
ния. Това намери и реализация
в държавния бюджет за 2022 г.

Ùå ïîäêðåïèì òîçè
çàêîíîïðîåêò, çàùîòî å èçðàç
íà öåëåíàñî÷åíà ëÿâà ïîëèòèêà,
öåëÿùà äà ñìåê÷è óäàðà îò
ñâåòîâíà èêîíîìè÷åñêà êðèçà

“
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Рискът от стагфлация се
запазва на фона на забавянето
на ръста на икономиката в
световен мащаб, пише в по-
следния си доклад Световната
банка. Заради водените воен-
ни действия в Украйна цените
на суровините остават високи
и това подклажда инфлацията.

Така две години след панде-
мията от коронавируса, която
предизвика рецесия в световен
мащаб, сега светът е изправен
пред риск от стагфлация - фе-
номен, който световната ико-
номика не познава от 70-те
години на миналия век, а мно-
го страни по света няма да
успеят да избегнат рецесията,
посочват авторите на доклада.

“Рискът от стагфлация е
значителен с потенциално де-
стабилизиращи последици за
икономиките с ниски и сред-
ни доходи”, заяви прези-
дентът на Световната банка
Дейвид Малпас.

“За много страни ще бъде
трудно да избегнат рецесията”,
добави той. “И ако рисковете
за перспективите се материа-
лизират, глобалният растеж
може да се забави още по-ряз-
ко - да предизвика световна
рецесия”, предупреди Малпас.

Очакванията на институци-
ята са ръстът на световния
брутен вътрешен продукт
(БВП) да се забави от 5,7%
през 2021 г. до 2,9% през тази.
Това е съществено намаление
спрямо предходната прогноза,
направена през януари, която
също сочеше забавяне на рас-
тежа, но до 4,1%. Освен уско-
ряващата се инфлация и вой-
ната в Украйна, причина за
това сериозно орязване на
прогнозата е и политиката на
централните банки, които за-
почнаха да

увеличават основните
лихвени проценти

Данните за България също
са ревизирани надолу и про-
гнозата сочи, че през тази го-
дина ръстът на БВП ще бъде в
рамките на 2,6%, или пониже-
ние от 1,2 пункта спрямо про-
гнозата, направена през януа-
ри. Световната банка обаче

СВЕТОВНАТА БАНКА:

Ðèñêúò îò ñòàãôëàöèÿ* â
ñâåòîâåí ìàùàá ñå çàïàçâà
Заради войната в Украйна
банката ревизира надолу своите
очаквания за българската
икономика през 2022 г.

* Стагфлация (от “стаг-
нация” + “инфлация”)

е термин от макроикономика-
та, с който се означава

състояние на икономиката,
характеризиращо се със
застой (нисък темп на

икономически ръст), ръст
на инфлацията и увеличаване

на безработицата

предвижда след това ускорен
растеж на българската иконо-
мика - до 4,3% през 2023 г.,
или с 0,7 пункта по-високо
спрямо януари.

Руската инвазия в Украйна
предизвика хуманитарна кри-
за и забавя икономическия рас-
теж в Европа и Централна
Азия, както и провокира гео-
политическа нестабилност в
световен мащаб, пише още в
доклада. Водените военни дей-
ствия сриват икономиката на
Украйна - в някои региони
инфраструктурата и предпри-
ятията са напълно разрушени,
а износът на страната е блоки-
ран. В същото време западни-
те санкции започват да тежат
и на руската икономика и ак-
тивността също започва да се
свива.

Руската инвазия и западни-
те санкции срещу Москва до-
ведоха до рязко покачване на
цените на зърното и нефта,
което заплашва да изостри гла-
да в бедните страни и да нака-
ра шофьорите по света да се
сблъскат с главозамайващи
цени на бензиностанциите, се
казва в доклада.

Ръководителят на Световна-
та банка подчерта необходи-
мостта от увеличаване на про-
изводството за

борба с нарастващите
цени, особено
на енергията

тъй като недостатъчните до-
ставки на природен газ и то-
рове вредят на производство-

то на храни.
В съседните на двете во-

юващи държави региони
също изпитват затруднения,
свързани с ограничените
търговски отношения, отря-
заните транзитни пътища и
намаляването на финансови-
те трансакции. В допълнение
Русия спря директните газо-
ви доставки за България за-
ради отказа на страната ни
да плаща в рубли, припомнят
още от Световната банка.

Заради руската военна
офанзива украинската иконо-
мика ще се свие с 45%, а ук-
раинците, живеещи с под 5,50
долара на ден, което е лини-
ята на бедността на ООН, ще
се увеличат от 2% до 20% от
населението. Световната бан-
ка засега запазва своите очак-
вания за ръст на БВП на Ук-
райна през 2023 г., макар и в
рамките на 2,1 на сто. През
2024 г. се очаква икономиче-

ски растеж от 5,8 на сто.
Руската икономика също

се очаква да запише спад
тази година - от 8,9%, отчи-
тайки силно намаление на
вътрешното потребление и
на износа. БВП на страната
ще продължи да намалява и
през 2023 г. - с 2%, заради
петролното ембарго, което
наложи ЕС.

Заради военните действия
още четири държави в реги-
она очакват свиване на БВП
през 2022 г. - Беларус, Кир-
гизстан, Молдова и Таджики-
стан.

Инфлационният
натиск в Европа

и Централна Азия
се засилва

и през април инфлацията в
региона се ускори до над 12
на сто. Това е най-бързият
ръст от 2008 г. насам въпре-

ки затягането на монетарна-
та политика в държавите от
региона през 2021 г. Високи-
те енергийни сметки влияят
директно върху износа и те-
жат на текущата сметка, осо-
бено за държавите, които са
зависими от вноса на енер-
гийни суровини.

В някои държави високата
цена на енергийните продук-
ти предизвикват и значими
фискални разходи, защото
правителствата предоставят
подкрепа за бизнеса и дома-
кинствата.

Прогнозата на Световна-
та банка е, че производство-
то в Европа и Централна
Азия ще се свие с около 3%
през 2022 г. като следствие
от войната в Украйна. Няма
перспектива за преустановя-
ване на военните действия,
като те се съсредоточават в
източната част на Украйна и
това ще поддържа нестабил-
ността в региона през след-
ващите месеци.

Продължаващите
санкции срещу Русия

и Беларус също
ще тежат

на развитието на региона.
Колкото по-дълго продължава
войната, толкова по-сериозни
са рисковете за икономиката
на региона, пише още в докла-
да на Световната банка. Те са
свързани основно с увелича-
ване на задлъжнялостта и ус-
коряващата се инфлация.
Съществените макроикономи-
чески буфери на Русия се то-
пят и това поставя в риск бан-
ковия сектор, а западните
санкции могат да предизвикат
невъзможност за функциони-
ране на вътрешния финансов
пазар и по-сериозна макро-
икономическа нестабилност.

По материали от
Инвестор.бгСНИМКА БЛУМБЪРГ
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НАКРАТКО

¡Œ… ¿ ¬≈À Œ¬¿, ‡ÍÚËÒ‡
≈œ»— Œœ ≈¬ÀŒ√»…, Ë„ÛÏÂÌ
Ì‡ –ËÎÒÍËˇ Ï‡Ì‡ÒÚË
 »–»À  ¿ƒ»…— », ÔÓÂÚ,
ÔÂ‚Ó‰‡˜, ‰ËÔÎÓÏ‡Ú
 –¿—»Ã»– ¿Õ≈¬, Â‚ÓÔÂÈÒÍË
¯‡ÏÔËÓÌ ÔÓ ·Ë‡ÚÎÓÌ
Ã»À≈Õ¿ ¿“¿Õ¿—Œ¬¿, ‡ÍÚËÒ‡
Õ» ŒÀ¿… —À¿“»Õ— », Ï‡ÚÂÏ‡ÚËÍ,
ÂÍÒÔÂÚ ÔÓ Ì‡ˆËÓÌ‡ÎÌ‡ ÒË„ÛÌÓÒÚ
—»Ã≈ŒÕ —¿ — Œ¡”–√√Œ“— », ÔÓÎËÚËÍ,
ÏËÌËÒÚ˙-ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎ
Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ (2001-2005)

Âðú÷âàò íàãðàäèòå
íà „Ôîòî Àêàäåìèêà”
Колекция от най-добрите фотографии ще бъде
представена с експозиция в Пловдив

В Театър „Българска
армия” репетират
„В очакване на Годо”

СНИМКА ТЕАТЪР “БЪЛГАРСКА АРМИЯ”

Репетициите на легендарната

пиеса на Самюъл Бекет “В очаква-

не на Годо” (в превод на Бояна

Петрова) започнаха в Театър

“Българска армия”. В очакване на

премиерата през новия сезон рабо-

ти екипът в състав Иван Урумов

- сценична адаптация и режисура,

Нина Пашова - сценография и

костюми, Добрин Векилов-Дони -

музика, и актьорите Георги Кърке-

ланов, Иван Радоев, Юлиан Вергов

(гост) и Моню Монев (гост).

Изложба на Деян
Иванов-Маргуш в музея
„Борис Христов”

Изложбата “Космически пей-

зажи 2” на македонския художник

Деян Иванов-Маргуш с 20 живо-

писни творби е представена в кон-

цертната зала на музея “Борис

Христов” в София. Художестве-

ните произведения, създадени пре-

ди пандемията от КОВИД-19, през

2019 и 2020 г., бяха представени в

Пловдив. Неговите абстрактни,

импулсивни и богати колористич-

ни творби, изрисувани с използва-

нето на акрилни бои и с комбини-

ране на допълнителни материали

за засилване на колористичната

вибрация, сега могат да бъдат

видени и от публиката в столица-

та до 30 юни.

“Фото Академика 2022” - национал-
ният годишен преглед на фотографско-
то изкуство в България, обяви номини-
раните финалисти в двадесет и третото
си поредно издание. Откриване на из-
ложбата с финалистите и връчване на
наградите ще се състои на 18 юни в
17 ч. в Дома на културата “Борис Хри-
стов” в Пловдив. Творбите ще може да
бъдат разгледани до 5 юли.

Жури в състав ф.х. Явор Попов,
ф.х. Нели Гаврилова, Валери Христов,
Иван Коловос и Денис Бучел е прове-
ло журирането на “Фото Академика
2022”. Петчленното жури е разгледа-
ло постъпилите в трите раздела 381
фотографии от 66 автори: 220 кадъра
от 58 автори в раздел “Артистична фо-
тография”; 137 кадъра от 37 автори в
раздел “Репортажна фотография” и 24
кадъра от 13 автори в раздел “Аеро-
фотография”. Журито е селектирало
общо 69 кадъра на 34 автори за из-
ложбата: 36 кадъра в “Артистична
фотография”; 24 - в “Репортажна фо-
тография”, и 9 - в “Аерофотография”.

Номинираните (по азбучен ред) и
включени в изложбата са Александър
Иванов, EFIAP; Антон Даскалов; Бо-
жидар Генков; Божидар Илиев; Влади-
мир Карамазов, AFIAP; Галина Ушева;
Генчо Петков, EFIAP; Гриша Григоров;
Десислава Игнатова; Димитрина Анд-
реева, EFIAP; Димо Христев; Здравко
Господинов; Йоана Маринова; Кирил
Христов, AFIAP; Любомир Аргиров,
AFIAP; Магдалена Дудова; Минко Ми-

Литературният фестивал “Пловдив чете”, който отбелязва
20-ата си годишнина, бе открит официално на древната сцена
на Античния театър. Традиционно това се случва с връчване
на две престижни награди - “Орфеев венец” за високи пости-
жения в съвременната поезия и “Златна четка” за най-добро
художествено оформление на книга. Водещ на откриващото
събитие бе журналистът и филолог Даниел Ненчев. Първото
приветствие към публиката отправи Божана Апостолова -
дългогодишен организатор и вдъхновител на “Пловдив чете”,
собственик и управител на издателство “Жанет 45”.

Тази година наградата “Орфеев венец” бе връчена на
поетесата Аксиния Михайлова, а приза “Златна четка”
получи художничката Милена Вълнарова.

“Пловдив чете” продължава до 19 юни с богата програ-
ма от литературни срещи с писатели, преводачи, четения,
премиери на книги, дискусии, изложби, концерти.

Започна гласуването за
Наградата на слушателите в
53-тото издание на Конкур-
са за нова българска поп и
рок музика “Пролет” на
БНР. Песните финалисти са
публикувани в специалната
страница на конкурса и вече
звучат по всички програми
на Българското национално
радио, научи ДУМА от
Николета Еленкова.

В тазгодишното издание
са получени 40 песни, кои-
то отговарят на условията в
регламента. Селекционна
комисия от музикални ре-
дактори от всички програ-
ми и отдели на БНР прослу-
ша песните в два етапа.
Първоначално бяха селек-
тирани 24 песни, от които
чрез гласуване с точкова
система бяха избрани 12-те
песни финалисти (по азбу-
чен ред): “Атила” - музика и
текст Христо Стефанов,
аранжимент и изпълнение
“Фанданго”; “Гравитация” -
м., т. и изп. Алек Кирев, ар.
Алек Кирев и Георги Ста-
нев; “Дъждовен фънк” - м. и
т. Teddy Velvet, ар. и изп.

хайлов, EFIAP/b; Мирослав Младенов;
Моника Драмалиева; Пенко Пенков;
Петя Танева, AFIAP; Пламена Герго-
ва; Поли Вълова; Радослав Свирецов,
AFIAP; Радостин Димитров; Самуил
Младенов; Станимира Шивачева; Сте-
фан Каменов; Христо Димитров; Цве-
томил Семков; Цветомир Димов;
Юлий Василев, EFIAP/b; Явор Мичев,
AFIAP; Ясен Велчев.

Фототворбите, донесли съответни-
те медали (+ ваучери) и почетни ленти
на техните автори, ще бъдат обявени
на церемонията по откриването на

“Фото Академика”, а като кулминация
на събитието ще бъде обявен и тазго-
дишният лауреат на бронзовата стату-
етка “Академика”. Това е голямата на-
града, присъждана за особени заслуги
във фотографията, връчвана (откакто
е основана от Янка Кюркчиева) на
32 достойни български имена във фо-
тографията.

Конкурсът “Фото Академика 2022”
е част от официалната програма на
13-ия “Европейски месец на фотогра-
фията”, който е с финансовата подкре-
па на НФ “Култура”.

Çàïî÷íà ãëàñóâàíåòî
çà Êîíêóðñà çà íîâà
áúëãàðñêà ïîï è ðîê
ìóçèêà „Ïðîëåò”

Wet Pebbles; “Есента” - м.,
т. и ар. Антон Пейчев, изп.
Rock Session; “Интимно” -
м., т. и изп. Адриана Бено-
ва, ар. Адриана Бенова, Ка-
лин Жечев, Ясен Василев,
Борислав Петров, Михаил
Иванов, Стефан Стефанов;
“Летя” - м., т. и изп. Yavi,
ар. Yavi, Светлин Къслев;
“На тях” - м., ар. и изп.
Валди Тотев, т. Любен Да-
шев; “Не заспивай” - м. Би-
ляна Ангелова, т. Станисла-
ва Пирчева, ар. Георги
Цветков, изп. Петя Буюкли-
ева; “Пак ни излъгаха” - м.,
т., ар. и изп. Петко Славов;
“Само аз и ти” - м. и ар.
Андриано Ангелов, т. и изп.
Пламен Бонев (De La Bona);
“Сън” - м., т. и ар. Николо
Коцев, изп. група “Кикимо-
ра”; “Тихо е” - м., т., ар. и
изп. Ема Краун.

Гласуването на слушате-
лите е през страницата на
конкурса и продължава до
7 юли. Всеки слушател може
да гласува за една от песни-
те финалисти, от един ком-
пютър или устройство, само
веднъж.

Àêñèíèÿ Ìèõàéëîâà
ïîëó÷è „Îðôååâ âåíåö”,
Ìèëåíà Âúëíàðîâà -
„Çëàòíà ÷åòêà”
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Аксиния Михайлова Милена Вълнарова
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ТЕЛЕЦ

Полезна информация ще
ви направи по-активни.
Продължете със зада-
чите,  без  да губите
енергия.

ОВЕН

Следвайте интуицията
си и ще стигнете до
резултат. Не се ласкай-
те от приказки на дру-
гите.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

С уравновесеността и
добрите си умения ще
впечатлите и животът
ви ще се променя към
добро.

22 май - 21 юни

РАК

Ще се включите актив-
но в подготовката на
събитие. Мнозина ще
запълват времето със
задачи.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Вземайки  нещата в
ръце, ще се погрижите
денят да е спокоен. Ще
се радвате на добър
прием.

23 юли - 23 август

ДЕВА

В настроение сте да
изживеете спокойно де-
ня. Предстоят ви сил-
ни дни, връзката ви ще
успее.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Нови отговорности ще
ви поставят пред раз-
мисъл .  Може да  се
сблъскате с неразбира-
не.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Ще откриете сили и ще
приемете отговорнос-
ти. Те ще ви направят
по-борбени. Очаква ви
успех.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Комуникациите ви  с
държавни, обществени
и банкови институции
ще ви накарат да се
замислите.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Шанс за изява в профе-
сионалната сфера. Без
усилия ще постигате
целите си. Реализирай-
те ги.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

На работното място
ще получите полагаща-
та ви се оценка и възна-
граждение, което ще ви
мотивира.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Достатъчно отговорни
сте, за да допуснете да
пострада работата ви.
Очаква ви доста тру-
ден ден.

ХОРОСКОП

ПЕТЪК СЪБОТА НЕДЕЛЯДНЕС

27
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД

26
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

24
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД

27
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД ПРОМЕНЛИВО

ПОЗДРАВЛЕНИЯ

05.10 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ - ÍÓÏÂÌ-
Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ - ÒÛÚ-

Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚË-
Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ Ë —ËÏÂÓÌ
»‚‡ÌÓ‚

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË -

Á‡·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 ÃËÎË ¡‡ÚÂ... œËÒÏ‡ Ì‡

Â‰ËÌ ‰‡ÍÂÎ - ‰ÂÚÒÍË Ú‚
ÙËÎÏ /7 Ë 8 ÒÂËˇ/

14.30 ÿËÌÍ‡ÎËÓÌ - ‰ÂÚÒÍË Ú‚
ÙËÎÏ /12 ÂÔËÁÓ‰/

15.00 –‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î -
Ú‚ ÙËÎÏ

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË

Ò Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.20 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ - ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
18.45 —ÔÓÚ “Œ“Œ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË -

Á‡·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ÃÛÁËÍ‡ ·ÂÁÍ‡È /Ô/
22.00 œÂÁË‰ÂÌÚ˙Ú - Ú‚ ÙËÎÏ

/6 ÂÔËÁÓ‰/ (14)
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.25 ’‡ÌË·‡Î - Ú‚ ÙËÎÏ /2

ÒÂÁÓÌ, 6 ÂÔËÁÓ‰/ (16)
00.10 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.30 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.15  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.10 “ÛËÁ˙Ï.·„ /Ô/
03.40 –‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î -

Ú‚ ÙËÎÏ
04.25 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20.00 ˜‡Ò‡/

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.30 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ -
ÍÛËÁ ¯ÓÛ

14.30 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡
ÕËÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî /
Ô./

15.00 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.4

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ-
‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ -
ÍÛËÁ ¯ÓÛ

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ
ËÁÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î,
Ò.3 ÂÔ.54

21.00 œÂÏËÂ‡: ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî
- ÒÂË‡Î, ÂÔ.73

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡
ÕËÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî /
Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ/

23.00 ìƒÓ·ËˇÚ ‰ÓÍÚÓî -
ÒÂË‡Î, Ò.4 ÂÔ.7

00.00 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî
- ÒÂË‡Î, Ò.12 ÂÔ.13

01.00 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî -
ÒÂË‡Î, Ò.4 ÂÔ.7, 8

02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ -

ÚÓÍ¯ÓÛ
04.30 ì¡Ûˇ ÓÚ Î˛·Ó‚î /Ô./ -

ÒÂË‡Î, Ò.12
05.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./

05.35 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË

09.20 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî

10.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.45 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

12.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

12.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

15.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

15.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË /Ò˙Ò

ÒÛ·ÚËÚË/

18.20 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

21.45 ì«‡ÍÎ˛˜ÂÌËÂî - ÒÂË-

‡Î

22.45 ì√ÓÎˇÏ‡Ú‡ Ë„‡î - Ú‚

¯ÓÛ

23.45 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

01.15 ìÃ˙ÊÍÓ/ΔÂÌÒÍÓî - Ú‚

¯ÓÛ

02.05 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -

Ú‚ ¯ÓÛ

02.55 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî - ÚÓÍ-

¯ÓÛ

04.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

04.45 ì«‡ÍÎ˛˜ÂÌËÂî - ÒÂË-

‡Î

00.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î /Ô/

01.15 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î /Ô/

02.10 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î

/Ô/

03.10 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

/Ô/

04.10 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î /Ô/

05.10 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/

05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î /Ô/

06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/

08.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî /Ô/

09.00 œÎÂÌ‡ÌÓ Á‡ÒÂ‰‡ÌËÂ Ì‡

Õ‡Ó‰ÌÓÚÓ Ò˙·‡ÌËÂ -

ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

13.45 “¬ Ô‡Á‡

14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î

15.30 ÕÓ‚ËÌË

16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî

16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î -

ÓÚÍËÚ‡ ÎËÌËˇ

17.30 “¬ Ô‡Á‡

17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

18.10 “¬ Ô‡Á‡

18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ

19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî

20.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î

21.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

22.00 “¬ Ô‡Á‡

22.15 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ /Ô/

22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî /Ô/

23.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î

/Ô/

Роден на 17 юни 1934 г. в с. Калояновец, Старозагор-
ска област. Член на БКП от 1954 г., понастоящем член
на ЦК и Политбюро на БКП.

Достоен продължител на социалистическата и кому-
нистическата идея на баща си Генчо Кънев Иванов (Цик-
лопа), загинал като партизанин в 1943 г. в бой с фашистката полиция и хилядите
загинали в съпротивата. От детските си години е по фашистките арести и два
пъти интерниран от фашистката власт. Признат за АБПФК.

Целия си живот посвещава в служба на Родината. Работил в АТЗ - Химически
комбинат Стара Загора, в системата на МВнТ, в българското търговско предста-
вителство в Москва. Активно работи и днес за обединението на комунистичес-
кото движение в България и цялото ляво пространство в името на нацията.
Политически секретар на Областната ПО на БКП.

ЖЕЛАЕМ ТИ КРЕПКО ЗДРАВЕ И ВСЕ ТАКАВА
ВСЕОТДАЙНОСТ КЪМ ДЕЛОТО!

ЧЕСТИТ РОЖДЕН ДЕН!

Областен комитет на БКП гр. Стара Загора
Областен съвет на БАС гр. Стара Загора
Общински съвет на БСП гр. Стара Загора

Скъпи, другарю Кирев, за нас е удоволствие,
че споделяме дните си с толкова честен, почтен и
верен на социалистическите идеи човек, какъвто си ти.

В годините организацията ни е била както от страната на победителите, така и от
страната на губещите. Но именно хората като теб, които вярват в идеите и каузата ни
безпрекословно, са тези, които поддържат мотивацията на всички нас - социалистите, за
да продължаваме битката си за по-добра България и за по-красиво Хасково.

Желаем ти да бъдеш здрав, да бъдеш все така положителен в нагласата си към живота,
да получаваш единствено добри новини и да продължаваш с младежкия си дух да ни
зареждаш.

Ти си пример за подражание и се надяваме, че знаеш колко много те ценим и уважаваме.
Благодарим ти за всяка секунда, всяка минута, всеки час и всеки ден, в който си показвал

лоялността и загрижеността си към Българската социалистическа партия в община Хасково.
Ние се гордеем, че си наш другар.
Весел празник и нека споделим още много красиви мигове заедно. Обичаме те!

С уважение
Българската социалистическа партия в община Хасково

Редакцията на ДУМА поздравява своя верен читател и приятел
с юбилея и му пожелава здраве и късмет

Днес, 16.06.2022 г.,
нашият уважаван другар,
съмишленик и приятел

МИРОЛЮБИМ КИРЕВ
чества своя

70-годишен юбилей

Другарю КЪНЕВ, скъпи приятелю!

ЧЕСТИТ РОЖДЕН ДЕН!

КЪНЧО ГЕНЧЕВ КЪНЕВ
на 88 години
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

œ˙‚Ë Á‡Ï. „Î‡‚ÂÌ
Â‰‡ÍÚÓ
ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡
«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg
ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ –‡‰ÓÒÚËÌ‡ ¡Î‡„ÓÂ‚‡

¡⁄À√¿–»fl: ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡
- 230; –ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ -
224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: “‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232
◊≈“»¬Œ: ¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚
- ìœ‡‰ÓÌî;  ’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
245; Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –ÓÒËˆ‡ ¿Ì„ÂÎÓ‚‡
‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206

√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈
ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

Œ“√Œ¬Œ–» Õ¿  –⁄—“Œ—ÀŒ¬»÷¿“¿

Œ“ ¡–Œ… 114

¬ŒƒŒ–¿¬ÕŒ:  ÓÍÓ‰ËÎ. ÀÓÎÓ‚‡ /“‡ÚˇÌ‡/
. ¿·‡‰‡Ì. “‡ÔÂÚ. ¿ÎËÁ‡ËÌ. ƒ»Õ. “Ó. —ÍË.
Õ‡ÍËÚ.  ‡Ì.  ‡Í‡. –ËÏ. «˙·Ë. —Ë. ¿‡.  ËÔ‡-
ËÒ. ¿Ú. ŒÎË‚‡. –‡ÏÔË. –‡‚ËÌ‡ÚË. ì–¿»î. —ËÌ-
˜Âˆ. ŒÚ‰Ëı. ¬‡. ÿ‡Ì. ŒÌÒ. »ÌÒ /œÓÎ/. ¿ÍÓ‰Â-
ÓÌ. ŒÎÓÚ. Œ‡. ≈ÁÂ‡. ŒÍËÒË. ¿. »‚‡Ì ¿ÒÂÌ.
¿ÍËÌ. ì≈‚ÂÎËÌî. ¿‡. «ÎÓ‰ÂÈ. »Ú‡Î /…Ó‡Ì/. œ“.
ÿÂÔÓÚ. ŒÕ.  ÂÏ. ”Ï. √ËÎ.  ÓÌ‡. ì¿ î.
Ã‡Ó. ŒÂ¯Âˆ. ŒÒ‡Í‡. flÌËÌ‡.  ÛÍ /ƒÊÂÈÏÒ/.
¿Î‡Ï‡Ì‡. ≈ÌÁËÏË.

Œ“¬≈—ÕŒ:  ‡Î. ¿ÒÚË.  Ó‡Î. Ã‡Ò‡. Œ·Ë-
ÒÍË. ¿Ì¯Ó‡.  Ó¯.  ‡Î. —Í‡ÁÍ‡. Œ‚˜‡. ÀË‰Â.
ì ‡î. Œ‰‡Ë. ¿ÎËÂÌ‰Â /—‡Î‚‡‰Ó/. ÕÂÔ /…Ó-
ÊÂÙ/. Ã‡Ï. ¿‰‡. œËÌˆ. ≈ÁË. …Ó„‡. »ÌËÌ /
¿Í‡‰ËÈ/. ¿‚‡. ¡ÓÂ‚Â. “ÓˇÌ. ì»Îî. Õ‡. ¿ÚÓ
/ΔÓÊ/. Õ‡‚Ë. »–Õ¿.  ËÍ. »ÚÓ /ÃË‰ÓË/.
¿ÌÂÚÓÎ. ¬Î‡‰ËÏË. ƒÌË. ¿Î‡Ì. ŒÌÂ /ΔÓÊ/.
ŒÔËÚ. œ‡ËÒ. ŒÒËÎ.  ‡Ì. ≈ÎÂÌ. «‡Ï‡ı. ŒÍÂÌ
/ÀÓÂÌˆ/.  Â. ŒÚ /¿ÌÓÎ‰/.  ˙ÔË. »ÎËÌ /
¬Î‡‰ËÏË/. œÓ¯ÍË. »‚ /¿Ú˙/. “‡·ËË. ¬ÌÓÒ.
¿ÚÂÌÂÛÏ. ¿‰ÓÌËÒ. Ã‡ÒÚËÍ‡. Ã‡ˆÍË.
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Ëóäîãîðåö ïàê
èçâàäè êúñìåò ФУТБОЛ

ПО ДИЕМА СПОРТ
18.30 “Героите на кръга” (п)
22.00 “Преглед на сезона
в efbet Лига”
0.00 Сезонът на Ботев Враца
1.00 Сезонът на Царско село

ПО ДИЕМА СПОРТ 2
НБА
4.00 Бостън Селтикс -
Голдън Стейт Уориърс,
финален мач №6

ПО МАКС СПОРТ 2
ВОЛЕЙБОЛ
Лига на нациите (жени)
14.00 България - Япония
Лека атлетика
21.00 Диамантена лига в Осло

ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
10.00-22.00 ATP 500 в Лондон

ГЛЕДАЙТЕ

Другите ни евробойци срещат балкански съперници

Лудогорец извади късмет и във II
предварителен кръг в Шампионската
лига. При победа над шампиона на
Черна гора Сутиеска в I кръг, “орли-
те” ще играят с по-добрия между
Шамрок Роувърс (Ирландия) и
Хибърниънс (Малта). Разградчани от-
ново ще са домакини в първия двубой
- на 19/20 юли, а реваншът е седмица
по-късно - 26/27 юли.

Ако българският шампион преодо-
лее съперниците си, което се очаква,
си гарантира участие минимум в гру-

Женският национален отбор на България по волейбол записа
четвърта загуба в Лигата на нациите. Воденият от Лоренцо Ми-
чели тим се бори, но не затрудни особено олимпийския шампион
САЩ и отстъпи с 0:3 гейма (20:25, 22:25, 20:25) в Кесон Сити,
Филипините, в първия си мач от Група 4 във втората седмица от
надпреварата. Мирослава Паскова завърши с 14 т., Силвана Чау-
шева добави 9, а Мария Йорданова - 8. Келси Робинсън отбеляза
14 т. за САЩ, 12 записа Даниел Кутино, а 11 - Хана Тап. “Лъви-
ците” са 13-и във временното класиране с 2 т. (1 победа, 4 загуби),
а САЩ са втори с 12 т. (4 победи, 1 загуба). Днес нашите срещат
лидера Япония, който е без поражение досега.

СНИМКА VOLLEYBALLWORLD.COM

Келси Робинсън атакува през двойна българска блокада за победата на САЩ с 3:0

„Ëúâèöèòå” ïàäíàõà
ñ 0:3 îò ÑÀÙ

РЕЗУЛТАТИ

ЛИГА НА НАЦИИТЕ
IV КРЪГ

ЛИГА А
Група А3: Англия - Унгария 0:4;

Германия - Италия 5:2. 1. Унгария 7
2. Германия 6 3. Италия 5 4. Англия 2.

Група А4: Нидерландия - Уелс 3:2;
Полша - Белгия 0:1. 1. Нидерландия
10 2. Белгия 7 3. Полша 4 4. Уелс 1.

ЛИГА В
Група В1: Украйна - Ирландия

1:1; Армения - Шотландия 1:4.  1.
Украйна 7 2. Шотландия 6 3. Ирлан-
дия 4 4. Армения 3.

Група В3: Босна и Херцеговина -
Финландия 3:2; Румъния - Черна
гора 0:3. 1. Босна и Херцеговина 8 2.
Черна гора 7 3. Финландия 4 4. Румъ-
ния 3.

ЛИГА С
Група С1: Люксембург - Фарьор-

ски острови 2:2; Турция - Литва 2:0
1. Турция 12 2. Люксембург 7 3. Фа-
рьорски острови 4 4. Литва 0.

ЛИГА D
Група D1: Молдова - Андора 2:1;

Лихтенщайн - Латвия 0:2. 1. Латвия
12 2. Молдова 7 3. Андора 4 4. Лих-
тенщайн 0.

пите на Лигата на конференциите.
Във II предварителен кръг в Лигата

на конференциите трите български клу-
ба ще срещнат балкански съперници.

Вицешампионът ЦСКА извади на-
глед най-лек жребий и ще играе с носи-
теля на Купата на Северна Македония
- Македония Гьорче Петров, завършил
иначе четвърти в първенството на съсе-
дите. “Червените” са домакини в първа-
та среща на 21 юли, а реваншът е на 28
юли в Скопие.

На същите дати носителят на купа-

та Левски ще играе с гръцкия вицешам-
пион ПАОК и също е домакин в първия
мач, а реваншът е на “Тумба” в Солун.

Бронзовият медалист Ботев Пд ще
срещне третия в Кипър - АПОЕЛ (Ни-
козия), в първия мач на “Васил Лев-
ски”, преди да върне визитата на Ост-
рова на Афродита.

Очаква се Комисията на турнирите
към УЕФА да смени домакинството на
ЦСКА или Ботев Пд, тъй като и двата
отбора са заявили “Васил Левски” за
мачовете си в Европа.

Българският национал Филип Кръстев ще ос-
тане още една година в Левски. “Сините” ще обя-
вят още един входящ трансфер, съобщи старши
треньорът Станимир Стоилов.

“Разговарях с изпълнителния директор Иво
Ивков. Очаква се само да си разменим договорите
(с белгийския Ломел). Мисля, че всичко е уточне-
но и Филип ще остане при нас за още една годи-
на”, заяви Стоилов и допълни, че Левски ще при-
влече бразилския футболист със свободен транс-
фер и с него ще приключи лятната селекция.

“Всичко е ясно като медицински прегледи и
като договорка между нас и играча, но между
клубовете има детайли за изчистване. Ние ще
получим свободен трансфер, а те - процент от
следваща продажба”, обяви Стоилов от Самоков.

Първото “вечно
дерби” между Левски
и ЦСКА за новия се-
зон ще се проведе в XI
кръг, както често досе-
га, реши тегленият
жребий за програмата
на новия шампионат в
efbet Лига. Символи-
чен домакин ще са “си-
ните”, но двубоят по
традиция е на “Васил
Левски”

Пловдивското дер-
би Локомотив - Ботев
е част от IX кръг и ще

СНИМКА БТА

Роланд Салай (в средата) открива за Унгария при разгромната
победа над Англия с 4:0 на “Молиню” в Улвърхемптън. Унгария нанесе
най-тежката домакинска загуба на “трите лъва” през ХХI век

„Âå÷íîòî äåðáè”
ïàê å â XI êðúã

Ôèëèï Êðúñòåâ
îñòàâà â Ëåâñêè

се играе на “Лаута”.
Тогава е и малкото сто-
лично дерби Славия -
Локо Сф. Още два со-
фийски отбора са в
елита - ЦСКА 1948 и
Септември Сф, така че
мачовете между сто-
лични тимове са 15 за
полусезона.

Варненското дерби
Спартак - Черно море
е в XV кръг.

Лудогорец посреща
Левски в VI кръг, а в
XIII - и ЦСКА.

Книгата “Българският олимпийски спорт през мо-
ите очи - равносметка” на Христо Меранзов бе пред-
ставена в Музея на спорта в София. Тя е издадена от
изд. “Тангра” още през 2021 г., но представянето й
закъсня заради пандемията. На премиерата присъства-
ха олимпийските шампиони Петър Киров (кл. борба),
Здравка Йорданова (академично гребане) и Асен Зла-
тев (вдигане на тежести), проф. Апостол Славчев, зам.-
ректор на НСА “Васил Левски”, и др., които се обеди-
ниха около подписка за организиране на обществено
обсъждане на проблемите на спорта в България.

Ïðåäñòàâèõà êíèãà çà
áúëãàðñêèòå îëèìïèéöè


